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H S i T f E

„Votînd candidaţii Frontului 
Unităţii Socialiste, votaţi pentru 
satisfacerea tot mai deplină a ce
rinţelor materiale şi culturale ale 
oamenilor muncii, pentru o viaţă 
tot mai bună şi îmbelşugată!“

(Oîn Manifestul Frontului Unităţii Socialiste)

In cursul zilei de ieri, tovarăşul 
Vasile Patilineţ, secretar al C.C. al 
P.C.R., candidat de deputat pentru 
Marea Adunare Naţională în cir
cumscripţia electorală Sibiu-centru, 
însoţit de tovarăşii Richard Winter, 
prim-secretar al Comitetului jude
ţean de partid, preşedintele Con
siliului popular judeţean Sibiu şi 
Aurel Cristea, prim-secretar al Co
mitetului municipal Sibiu al P.C.R,, 
preşedintele Consiliului popular mu
nicipal, s-a intîlnit cu alegătorii. 
In cursul dimineţii la întîlnirea care 
a avut loc la Casa albastră, în sala 
de festivităţi a Muzeului Brukenthal, 
a luat parte un mare număr de ce
tăţeni din circumscripţiile electorale 
din centrul oraşului, gospodine, pen
sionari, membri ai organizaţiilor de 
partid din cartiere, unii dintre ei, 
vechi militanţi ai mişcării muncito
reşti din tara noastră. Participanţii 
la discuţii au ţinut să sublinieze a- 
deziunea lor totală faţă de întreaga 
politică a Partidului Comunist Ro
mân, hotărîrea de a vota pe repre
zentanţii Frontului Unităţii Socialiste 
care candidează în alegerile de la 
2 martie.

„Voi acorda votul meu plenar re
prezentanţilor Frontului Unităţii So
cialiste — a subliniat în |cuvîntul 
său Ştefan Balţer — pentru faptul că 
sínt reprezentanţii noştri, ai oame
nilor muncii şi sínt sigur că vor şti 
să ne reprezinte gîndurile, aspiraţiile 
cele mai dragi. Noi, toţi sibienii, sîn- 
tem animaţi de dorinţa de a ne ri
dica oraşul Ia nivelul celor mai fru
moase aşezări urbane din România 
socialistă, continuînd astfel vechile 
tradiţii de buni gospodari existente 
pe aceste locuri, folosind marile po
sibilităţi create de partidul şi sta
tul nostru pentru ridicarea la un 
grad înalt de înflorire şi civilizaţie 
a tuturor judeţelor şi localităţilor 
ţării".

In cuvîntul lor participanţii la în- 
tîlnire — Ana Guţea, loan Ieremiaş, 
Vasile Dumitru, Ştefan Şimon, Dezi- 
deriii1 Litner, Gheorghe Marcovici au 
făcut succinte treceri în revistă ale 
realizărilor edilitare din municipiul 
Sibiu şi au exprimat hotărîrea cetă
ţenilor de a contribui cu şi mai mult 
elan la traducerea în viaţă, prin 
muncă patriotică, a tuturor propune
rilor ce privesc buna gospodărire a 
spaţiului locativ, străzilor, cartiere
lor şi întregului oraş.

Referindu-se la cîteva momente 
din istoria Partidului Comunist Ro
mân, Maria Ursea, veche militantă 
a mişcării muncitoreşti din ţara. 
noastră, a exprimat dorinţa unul 
mare număr de cetăţeni din oraşul 
Sibiu, ca în centrul de judeţ să ia 
fiinţă forme ale învăţămîntului su
perior de stat, argumentînd că există 
pentru aceasta suficiente posibilităţi 
materiale. Alţi vorbitori au propus 
modernizarea sistemului de transport

în comun, a unor artere centrale ale 
oraşului, amenajarea în continuare a 
zonelor verzi şi alte lucrări ce pot 
fi realizate cu fonduri minime, prin 
buna folosire a posibilităţilor mate
riale şi umane existente, a elanului 
patriotic al cetăţenilor.

In după-amiaza aceleiaşi zile, la 
clubul „7 Noiembrie", tovarăşul 
Vasile Patilineţ, însoţit de tovarăşii 
Richard Winter, Aurel Crislea şi 
Nicolae Popa, adjunct al ministru
lui industriei uşoare, a participat la 
adunarea generala a reprezentanţilor 
salariaţilor de la întreprinderea „Li
bertatea", prilejuită de expunerea 
dării de seamă a comitetului de di
recţie" pe anul 1968, a planului .de 
măsuri tehnico-organizatorice pentru 
îndeplinirea sarcinilor cuprinse în 
planul de stat pe 1969. Pe marginea 
dării de seamă prezentată de ingine
rul Nicolae Nanu, preşedintele co
mitetului de direcţie, au luat cuvîn
tul ingineri, tehnicieni, filatoare şi 
ţesătoare din cadrul întreprinderii, 
reliefînd modul în care colectivul 
întreprinderii a reuşit să îndepli
nească în anul trecut planul la toţi 
indicatorii. O bună parte dintre vor
bitori s-au referit pe larg Ia obiec
tivele de plan din acest an, expri- 
mînd cu acest prilej năzuinţa corpu- 
nă de a obţine noi succese, mai 
substanţiale, atît în ceea ce priveşte 
cantitatea Cît şi calitatea cunoscu
telor produse ce poartă, în ţară şi 
peste hotare, marca fabricii „Liber
tatea".

Luînd cuvîntul, tovarăşul Vasile 
Patilineţ a adus în faţa reprezen
tanţilor salariaţilor de la întreprin
derea „Libertatea" cuvinte de laudă 
harnicului colectiv de textilişti pen
tru rezultatele remarcabile obţinute 
în anul trecut.

Sumeie importante — peste 
94 000 000 lei — alocate pentru mo
dernizarea acestei întreprinderi, ze
cile de milioane destinate investiţii
lor în uzinele sibiene, sínt o dovadă 
a consecvenţei politicii partidului 
nostru de industrializare socialistă a 
tării, singura politică capabilă să 
contribuie la creşterea bunăstării 
oamenilor muncii, să asigure inde
pendenţa statului. Tovarăşul Vasile 
Patilineţ a făcut numeroase şi pre
ţioase recomandări colectivului de 
muncă al întreprinderii în lumina 
hotărîrilor Plenarei C.C. al P.C.R. 
din octombrie 1967, privind perfec
ţionarea conducerii economiei. Vor
bitorul a subliniat necesitatea atra
gerii unui număr cît mai mare de 
muncitori, tehnicieni şi ingineri la 
conducerea treburilor întreprinderii, 
la creşterea sentimentului îndreptă
ţit al tuturor, de stăpîni ai bunurilor 
materiale şi spirituale. Tovarăşul 
Vasile Patilineţ s-a referit apoi la 
situaţia economică a ţării, ilustrînd 
prin numeroase exemple ritmul im
petuos al industrializării, dezvoltarea

Expresie vie a aprofundării 
democraţiei socialiste

Trăim în perioada efervescenţelor 
şi fructuoaselor dezbateri publice 
prilejuite de întîlnirile candidaţilor 
de deputaţi în Marea Adunare Na
ţională, în consiliile populare jude
ţene, orăşeneşti sau comunale cu a- 
legătorii. Aceste întruniri electo
rale sínt investite cu caracter de şe
dinţe de lucru, ele creînd cadrul 
fertil pentru cunoaşterea concretă a 
realităţii, pentru punerea şi mai mult 
în valoare a forţelor creatoare ale 
întregului popor român.

M-am convins încă o dată de acest

lucru participînd la întîlnirile alegă
torilor din comunele Şeica Mică şi 
Micăsasa cu tovarăşul Richard Win
ter, membru supleant al C.G al 
P.C.R., prim-secretar al Comitetului 
judeţean Sibiu al P.C.R., candidat de 
deputat pentru Marea Adunare Na
ţională în circumscripţia electorală 
nr. 8 Copşa Mică.

întîlnirea cu alegătorii din Şeica 
Mică a început cu o adevărată vi
zită de lucru. însoţit de tovarăşul 
Constantin Bota, membru în Biroul 
Consiliului judeţean al Frontului

Unităţii Socialiste, primul secretar al 
Comitetului judeţean de partid a vi
zitat sectorul zootehnic al cooperati
vei agricole de producţie. Oaspetele 
s-a interesat îndeaproape de rezul
tatele obţinute de cooperatori în a- 
cest sector de producţie.

Tovarăşul Richard Winter a arătat 
că rezultatele meritorii obţinute pînă 
în prezent de către cooperatorii din 
Şeica Mică pe linia sporirii produc-

(Gontinuare în pag. a (U-a) 
GH. GRADINARU

INVESTIŢII

Adeziunea totală a alegătorilor
continuă a comerţului socialist, a 
relaţiilor economice externe. Vorbi
torul a subliniat în acelaşi timp pres
tigiul internaţional de care se bucu
ră tara noastră în domeniul 
relaţiilor externe, rod al strădaniilor 
depuse de conducerea partidului şi 
statului nostru, de secretarul gene
ral al C.C. al P.C.R., tovarăşul Nico- 
iae Ceauşescu.

#
Seara, la sediul Comitetului muni

cipal de partid, tovarăşii Vasile Pa
tilineţ şi Aldea Miiitaru, şef de secţie 
la C.C. al P.C.R., candidat de depu
tat pentru Marea Adunare Naţională 
în circumscripţia nr. 1 Sibiu-Sud, 
au avut o întîlnire de lucru cu fac
torii de răspundere din unele între
prinderi şi instituţii din oraşul Sibiu. 
Şedinţa a avut drept scop analizarea 
propunerilor făcute de cetăţeni cu 
prilejul întîlnirilor ce au avut ioc 
între candidaţii Frontului Unităţii 
Socialiste şi alegători, jalonarea 
obiectivelor ce urmează să fie reali
zate pînă la data alegerilor de la 2 
martie, cît şi a celor ce urmează a 
fi îndeplinite în cursul anului curent.

Referindu-se la numeroasele pro
puneri făcute de cetăţeni în cadrul 
întîinirii ce a avut loc în dimineaţa 
zilei de ieri, tovarăşul Vasile Patili
neţ a reliefat grija conducerii parti
dului şi statului nostru pentru con
tinua îmbunătăţire a condiţiilor de 
muncă şi de viaţă a tuturor oame
nilor muncii, eforturile depuse de 
statul nostru pentru progresul con
tinuu al economiei şi culturii noas
tre socialiste. Apreciind propune
rile valoroase făcute în cadrul adu
nărilor ca o manifestare a interesu
lui cetăţenilor faţă de acţiunea de 
înfrumuseţare a oraşului şi cartie
relor, vorbitorul şi-a exprimat con
vingerea că rezultatele înregistrate 
pe linia efectuării unui mare număr 
de ore de muncă patriotică sínt o 
chezăşie a îndeplinirii actualelor 
propuneri ale sibienilor.

Şedinţa care a încheiat ziua de 
lucru a constituit un bun prilej de 
orientare a factorilor de răspundere 
prezenţi spre îndeplinirea celor mai 
stringente probleme ridicate în ca
drul întîlnirilor cu alegătorii, spre 
găsirea unor moduri eficiente de 
transpunere în viaţă a propunerilor 
cu ajutorul maselor largi de oameni 
ai muncii.

Ziua de ieri s-a încheiat cu bogate 
învăţăminte şi pentru organele locala 
şi judeţene de partid şi de stat, că
rora tovarăşul Vasiie Patilineţ le-a 
recomandat intensificarea muncii po
litice în scopul mobilizării tuturor 
cetăţenilor de a participa In aceste 
zile la acţiunile Frontului Unităţii So
cialiste, manifestînd şi prin aceasta 
coeziunea indestructibilă dintre 
popor şi conducerea de partid.

Dinamica desfăşurării lucrărilor de investiţii în judeţul Sibiu este demon
strată de fondurile mari alocate în acest scop. Obiectivele industriale noi, 
edificiile social-culfurale, blocurile de locuinţe construite în ultimii ani stau 

mărturie ayîntului economic şi social pe care-1 cunoaşte judeţul nostru

FIERBINTE COLOCVIU CIVIC
Tovarăşul Aldea Militarii, membru 

al C.C. al P.C.R., şef de secţie la 
C.C. al P.C.R., candidat al Frontului 
Unităţii Socialiste pentru Marea 
Adunare Naţională, în circumscrip
ţia electorală nr. 1 Sibiu-Sud, s-a 
întîlnit cu alegătorii din această cir
cumscripţie. în dimineaţa zilei de 
miercuri, cetăţenii din suburbia 
Guşteriţa şi-au arătat deplina satis
facţie pentru realizările obţinute in 
oraşul Sibiu şi în întreaga ţară în 
ultimii patru ani. Participanţii la în- 
tîlnire au făcut numeroase propu
neri, menite să ducă la o înflorire 
continuă a vieţii sociale. Intr-o at
mosferă de optimism civic, ei şi-au 
exprimat dorinţa de a participa activ 
la toate acţiunile edilitar-gospodă- 
reşti.

In aceeaşi zi, la ora 16, in sala 
uzinei „Balanţa", o mulţime de cetă
ţeni din cartierul „Lazaret", munci
tori la uzinele „Balanţa", „Elastic" 
precum şi de la I.R.U.M., sau alte în
treprinderi, au vorbit călduros, cu 
ocazia întîinirii cu tovarăşul Aldea 
Miiitaru, despre dezvoltarea econo
miei şi culturii în ultimii patru ani, 
despre noul peisaj industrial din a-

cest cartier. Astfel, tovarăşul Dumi
tru Marcu, director la I.R.U.M., 
arăta că datorită dezvoltării verti
ginoase a acestei unităţi industriale 
— 65 la sută din planul său de pro
ducţie este rezervat, construcţiilor de 
maşini moderne — numele întreprin
derii a devenit impropriu. El a pro
pus . schimbarea denumirii. Cetăţenii 
Ion Bărac, Traian Solomon, Paul 
Binder, Mihai Frank, loan Chivariu, 
Gheorghe Gherasim, Alexandru Po- 
col au făcut propuneri care ţintesc 
dezvoltarea capacităţii industriale a 
celor trei întreprinderi existente în 
cartier, sistematizarea şi moderniza
rea unor străzi,, sporirea instituţiilor 
social-culturale şi iniţierea a cît mai 
multe acţiuni gospodăreşti la care să
participe toţi cetăţenii. Amintim ast
fel propuneri ca: îmbunătăţirea
transportului în comun prin crearea 
de noi linii, construirea unui cămin 
pentru tineret, a unei săli de spec
tacole, a unei creşe de copii, lărgi
rea reţelei de apă potabilă şi a re
ţelei comerciale etc.

(Continuare tn pag. a lll-a)

INFORMAŢIILE ZILEI
E x p o ziţia  de fo to g ra fii „  Tinere sp era n ţe"

In holul Şcolii populare de qrtă, 
s-a deschis expoziţia de fotografii 
artistice „Tinere speranţe", organi
zată de Consiliul Naţional al Orga
nizaţiei Pionierilor.

Expoziţia înmănunchiază fotografii 
de o certă valoare artistică şl teh
nică, selecţionate în urma concursu
lui de fotografii organizat în anul

şcolar 1967/63 pentru pionierii şi
şcolarii de pe tot cuprinsul patriei.

Printre fotografiile premiate se 
numără şi „Meşteri peste meşteri", 
„Iarnă darnică", „Ferestre spre soa
re". „Izvor al luminii", executate de 
membrii cercului foto de la Casa 
pionierilor din Sibiu.

Prof. ANA VINTILÄ

Noi unităţi de prestări-servicii
Cooperativa de consum din Miercurea Sibiului a înfiinţat în 

această lună o secţie de tîmplărie de binale şi o croitorie pentru 
femei la Apoldu de Sus.

La Tilişca a luat fiinţă o frizerie, iar la Poiana Sibiului o 
secţie de jaluzele.

Produse la export
Preocupat de îmbunătăţirea gamei 

sortimentelor şi ridicarea calităţii 
produselor, colectivul uzinei „Emai
lul roşu" din Mediaş a primit noi 
solicitări pentru export.

Pînă acum întreprinderea a ex
portat apröapá 3Ö0 0ÖÍ) btlcăţi vase 
emailate în Libia, Israel şl Italia, 
iar în curînd cantităţi însemnate vor 
fi expediate spra Zambia, Grecia şl 
Liban.

Totul
După ce s-a terminat adunarea ge

nerală a cooperatorilor din Loamneş 
l-am întrebat pe IOAN PRESECAN, 
preşedintele cooperativei agricole, 
cum va proceda pentru ca toate pro
blemele ridicate de cooperatori în 
discuţiile lor, prevederile planului de 
măsuri întocmit in scopul îndepli
nirii sarcinilor pe 1969 să prindă 
viaţă.

„Cred că cel mai important lucru 
este repartizarea membrilor consi
liului de conducere pe sectoare de 
activitate şi, pe această bază, îm
părţirea sarcinilor la care v-aţi re
ferit. Este greu să spun acum amă
nunte, ştiu doar că fiecare obiectiv 
propus are drept scop creşterea va
lorii zilei-muncă şi că aceasta este 
în interesul fiecărui cooperator. Deci 
urmărirea problemelor, acţiune pen
tru care cred'că va trebui să întoc
mim un grafic, e tot atît de impor
tantă ca şi prima măsură.

Cu toate condiţiile de climă, mai 
puţin favorabile pe care le-am avut 
în anul trecut, am fi putut obţine 
producţii mai bune dacă organizam 
mai temeinic munca în brigăzi şi 
echipe. Pe bună dreptate ne-a criti
cat Vasiie Trifan în adunare pentru 
faptul că nu am manifestat suficien
tă exigenţă la recepţionarea lucră
rilor executate în campaniile din 
primăvară, din vară şi din toamnă. 
Or, în asemenea condiţii nu-i de mi
rare că de pe unele parcele, cum ar 
fi acelea lucrate de cooperatorii 
Andrei Hartmann #i alţii, s-u recol
tat mai puţin de jumătate din canti
tatea de cartofi planificată. în ace
laşi timp, de pe parcelele lui Adolf 
Bieltz sau Daniel Schneider s-au ob
ţinut cu 5 702 şi respectiv 6 074 kg 
în medie la hectar mai mult decît 
producţia medie planificată. Coope
ratorii care au executat lucrări de 
calitate au atins producţii medii de 
peste 18 000 kg la hectar. Mulţi coo
peratori însă nu au făcut aşa şi noi 
am scăpat din mină acest lucru şi 
ne-am trezit la urmă cu o producţie 
medie pe cooperativă de 3 481 kg la 
hectar.

Am învăţat deci, şi anul acesta 
vom fi mai atenţi la recepţia lucră
rilor ce se execută de către coope
ratori".

— Printre cei care au vorbit des
pre cultura cartofului în cadrul adu
nării generale a fost şi cooperatorul 
IOAN SCHIAU. După ce a arătat că 
la grîu s-au recoitat cu peste 209 kg 
în medie mai mult decît se planifi
case, la struguri — 4 400 kg la hec
tar, iaţă de 3 500 kg pianificaie, Ia 
porumb siloz — cu 5 000 kg în plus, 
enumerînd şi celeiaîte depăşiri, s-a 
referit la rezultatele cooperatorilor 
din Siimnic, cu ale căror pămînturi 
sínt învecinaţi. Ce învăţăminte s-au 
desprins din această discuţie?

— în această direcţie cred că toţi 
membrii consiliului de conducere au 
înţeles faptul că am greşit bazîn- 
dn-ne pe numărul mare de braţe de

depinde 
de noi!

muncă — 653 — pe care le-am an
trenat în toate campaniile, neglijînd 
folosirea mijloacelor mecanice în 
executarea praşilelor şi a altor lu
crări. Slimnicenii au procedat altfel. 
La cultura cartofului, de exemplu, 
peste 95 Ia sută din lucrări le-au 
făcut cu tractoarele. De la semănat! 
pînă la recoltat au folosit maşini, 
scutind multă forţă de muncă. Meca
nizarea şi-a spus cuvîntul şi asupra 
producţiei, cooperatorii recoltînd 
peste 18 000 kg cartofi în medie la 
hectar. Pentru noi, experienţa slim- 
nicenilor esté limpede. în planul de 
măsuri adoptat de adunarea gene
rală ne-am prevăzut extinderea exe
cutării mecanizate a unor lucrări. 
Vom începe chiar de mîine să trans
portăm gunoi de grajd cu remorcile, 
pentru că atelajele nu ne sîrit, sufi
ciente. Apoi vom împrăştia îngrăşă
minte chimice cu M.I.C. pentru cul
tura cartofului. Tovarăşul Ilie Că- 
toiu, directorul I.M.A. Sibiu, a pro
mis cooperatorilor în adunare cela 
mai bune maşini de însămînţat, ’în
treţinut şi recoltat, pe lîngă un trac
tor mic care să poată executa lucrări 
multiple.

Toţi au înţeles importanţa meca- 
nizării lucrărilor. Faptul că de la 

'cultura griului, de exemplu, unde lu
crările slnt mecanizate în proporţia 
de peste 95 la sută, li s-âii acordat 
cooperatorilor 18 450 kg drept re
tribuire suplimentară ne-a determi
nat să nu ne mai scumpim la tărîţe. 1 
Ne vom sfătui în consiliul de con
ducere cum este mai bine să facem .' 
ca această retribuire să fie şi mai ,; 
stimulatoare. In acest sens a vorbit 
şi brigadierul loan M. Presăcan şi 
alţi cooperatori. j

— Foarte mulţi cooperatori s-au 
referit în cuvîntul lor la rezultatele 
slabe ale sectorului zootehnic, la 
faptul că niciunul din indicatorii pla
nificaţi ai producţiilor animaliere nu 
au fost realizaţi. j

Una din cauzele slabelor rezultate 
în acest sector a constat în furajarea

(Continuare în pag. a lll-a) 
I. ALEXANDRU
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Cu b u n ă s ta re a  p r in  Tălm aciu
— Pentru că te recomanzi 

Bunăstarea comunei Tălmaciu 
şi te arăţi atît de amabilă, 
spune-mi, te rog, ce buget ţi 
s-a oferit în anul 1969?

— E un prilej de satisfacţie 
să răspund la o astfel de în
trebare. Află că suma bugetu
lui pe acest an este de aproa
pe 2 milioane Iei. Ca să facem 
o mică comparaţie, voi arăta 
că faţă de mărimea bugetului 
local comuna Tălmaciu este a 
cincea din judeţ.

— Apropo, se poate da un 
telefon de ia dumneavoastră? 
— Asta-i bună. Cum să nu se 
poată. Localul de poştă şi te
lefoane e modern, face parte 
din inventarul ultimelor nou
tăţi ale anilor de construcţie 
socialistă.

— Mulţumesc. Ce întreprin
deri mari aVeţi în comună?

— Fabrica „Firul roşu", uni
ca fabrică de aţă din ţară. Zi 
de zf se modernizează.

— Alte întreprinderi locale, 
sau alle unităţi economice?

— Exact nouă.
— Unităţi de prestaţii şi de

servire ale cooperativei de 
consum?

— Cinci unităţi industrialei

(cismărie, silonerie, spălătorie, 
remaiat ciorapi).

— Neindustriale?
— Patru: ateliere electric şi 

foto, coaior, frizerie.
— Cum sínt deserviţi cei a- 

proximativ 10 000 de locuitori 
ai comunei?

min cultural nou şi modern. 
E grozav de bine şi Ia clubul 
înireprinderii „Firul roşu". în 
'67 şi-a deschis uşile. Bibliote
că, reviste, sală de teatru, tot 
ce doreşti. Se mai poate mer
ge la căminul cultural din co
mună. După prelerinţe.

Interviu de loc imaginar cu un p e r 
sonaj născut sub zodia socialismului

— Sínt puse la dispoziţia 
populaţiei 36 unităţi de deser
vire (Alimentare, băcănii, ma
gazine de mobilă, librării, ga
lanterii, restaurante etc.).

— Care sínt roadele unui 
an de muncă în economie?

— Producţia globală obţinu
tă anual de unităţile economi
ce din Tălmaciu depăşeşte va
loarea de 363 milioane lei.

— Spune-mi, vrei să mergi 
diseară Ia un film?

— Unde ?
— Unde doreşti. Foarte plă

cut este Ia Tălmăcel. Un că-

— De unde vin atîţia copii?
— S-a terminat şcoala. Mulţi 

desigur. Liceu de zi şi seral 
şi încă patru şcoli generale. 
Ăştia mititei sínt la grădiniţă.

— Am putea să discutăm 
despre nivelul de trai al tăl- 
măcenilor?

— De ce nu. La concret
sau ...

— La concret, desigur.
— De fapt, pînă acum am 

arătat cite ceva. Rămîne să 
facem unele completări. Mie-mi 
place să trag unele cogeluzii 
în funcţie televizoare. Tăi-

măcenii au peste 400 de tele
vizoare, peste 800 aparate 
de radio. Şi dacă nu te plicti
sesc cifrele, pot să continui: 
240 frigidere, 528 biciclete, 105 
motorete, 70 motociclete, 18 
autoturisme.

— Mulţam. Blocurile astea 
ce vîrstă au?

— Vîrsta mea.
— Adică?
— Te iaci că nu pricepi. 

Virsta socialismului.
— Stimată Bunăstare, des

pre viitor nu-mi pomeneşti ni
mic?

— Viitor? Un nou local de 
şcoală cu opt săli de clasă. 
(Se va trece Ia învăţămîntul 
de 10 ani). Construim o baie 
populară, amenajăm pieţe, 
parcuri, zone verzi, construim 
trotuare, pavăm străzi. Vrem 
să creăm comunei noastre o 
personalitate cît mai civilizată. 
Şi o facem. Eu, Bunăstarea, 
sínt tînără, cu perspective; 
exist datorită anilor frumoşi ai 
socialismului. Şi mă puteţi afia 
oricînd în casa fiecărui cetă
ţean muncitor din această 
ţară, nu numai la Tălmaciu.

1
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Â înviat
Dumitru!...

D.O, din Sibiu a avut tntr-o zi 
o surpriză plăcută. Intorcîndu-se 
de ia serviciu, găseşte în casă 
pe uu trate de-al său, cu care nu 
se văzuse de un car de vreme. 
Venise omul tocmai din Oltenia. 
Atlase că fratele său Dumitru a 
murit. îi spuseseră nişte cunos
cuţi, care şi ei aflaseră de Ia un 
altul. Luase, deci, omul o darnic 
geană cu vin şi împreună cu un 
fiu al său au venit la înmormîn- 
tare. Şi au tras un chef straşnic, 
făcînd haz de sinistrul zvon. Ca 
să-şi liniştească mama, care şi 
aşa era bolnavă la pat, Dumitru 
a plecat în Oltenia. Cum a intrat 
pe uşă, maică-sa s-a frecat la 
ochi. A strigat „A înviat Duml- 
tru!" ş i . . .  a leşinat.

Mai tare 
decit gerul

Oricum, gerul nu este de des
considerat. Vine cite unul, de în
gheaţă oul în găină, după cum 
se zice. De lucrul acesta ne rea
minteşte şoferul Nicolae Mihu de 
la Autobaza T.A. Sibiu. într-o di
mineaţă, la ora 8, a plecat cu au
tobuzul în cursa Păltiniş-Sibiu. 
Avea trei călători. S-a pornit un 
viscol cumplit şi i-a înzăpezit pe 
drum, la km. 25. După încercări 
zadarnice, au renunţat. Au tremu
rat pînă seara. Atunci şi-a făcut 
apariţia un grup de lucrători de 
miliţie, condus chiar de coman
dantul miliţiei municipiului, maio
rul Nicolae Micu. S-a muncit din 
greu pentru a-i scoate pe cei în
zăpeziţi. Şoferul N. Mihu vrea să 
le aducă, astfel încă o dată mul
ţumiri. Pentru fapta plină de u- 
manism, care a demonstrat că 
mai tare, mai presus decit orice 
este căldura sufletească, dragos
tea de oameni.

„Concertul“
nocturn

Are loc în fiecare seară. Şi asta 
se întîmplă de multă vreme. De 
obicei se ţine pe străzile sibiene 
Hegel, Bîlea, Moscova. Cum se 
Iasă amurgul, se aude un lătrat 
jalnic. Un solo cu întorsături iri
tante. Apoi, „vocea“ a doua răs
punde din allă curte. în primele 
ore este, am putea spune, un fel 
de acordare a „instrumentelor". 
După aceea încep. Dulăi, căţei, 
Căţeluşi. Un „concert" de toată 
frumuseţea, spre exasperarea lo
catarilor şi spre mîndria proprie
tarilor de patrupede canine. Ceva 
mai tîrziu sínt dezlegate toate 
javrele, care se adună cite două
zeci pe sub ferestre. Mai un lă
trat la lună, cînd este, cite unul 
a pagubă, toate pe fond de în
căierări. Iar locatarii se îndoapă 
cu pilule să-şi potolească nervii, 
să poată dormi cît de cît. Au a- 
juns Ia exasperare, din cauza u- 
nor vecini care ţin clini, uneori 
cite 5—6. Au mai venit şi hin- 

•gherli pe acolo. Numai familia 
Bădulescu a plătit sute de lei a- 
mendă pentru a-şi scoate cei 7 
cîini. Cu asta, însă, nu s-a re
zolvat nimic. Credem că n-ar stri
ca să se aplice întocmai decizia 
401 a Consiliului popular munici
pal, care reglementează această 
chestiune. Altfel ajung oamenii 
să-şi ia . . .  lumea-n cap. . .

Atenţie,
pietoni!

Ce-şi face omul cu mina Iui, 
vorba ceea, nimeni nu mai des
face. Roman V. era conducător 
auto. I s-a luat, însă, permisul 
de conducere, deoarece se urca 
la volan . . .  beat mort. Putea pe
riclita şi viata lui şi a altora, 
într-o zi, totuşi, s-a întîmplat, . .  
R.V. voia să traverseze str. 
Gheorghe Gheorghiu-Dej din Si
biu. Fără să se asigure. Era şl 
acum beat. Venea un autovehi
cul. Şoferul E. Trîmbitaş a cla
xonat, dar degeaba. Pentru a e- 
vita accidentul, s-a urcat cu ma
şina pe trotuar. Apoi a oprit ş i. . .  
s-a dat jos să-l muştruluiască pe 
pietonul nedisciplinat. Acesta, 
însă. dăduse singur cu capul de 
partea de dinapoi a semiremorcii. 
La cîtva timp a murit. Atenţie, 
pietoni!

Pe linia
a doua...

S a întîmplat la un canton din 
staţia C.F R. Loamneş. Cantonie
rul Karol Sas a folosit o sobă cu 
un burlan metalic, care trecea 

; printr-un perete Inflamabil. Şi 
după cum era de aşteptat, pere
tele a luat foc. O bună parte din 
el s-a şi făcut cărbune. Doamne 
fereşte de mai rău! — a spus Sas. 
Nn ştiu ce va ft zis, însă, con
ducerea staţiei, care avea datoria 
să verifice cum se face încălzirea 

I ţt! imobilele ce le administrează, 
dună cura sţ* v°de. pînă a- 

c) >n chestiunea în cauză a tost 
tr cuiă pe linia .. moartă. 

Rubrică redactată de
MARIN NIŢA

Pasiuni recreative

P A N O R A M I C  C I N E F I L
JUDEŢEANFestivalul filmului la sate — la a 

IX-a sa ediţie, a solicitat reţeaua ci
nematografică judeţeană într-o va
loroasă competiţie a filmelor artis
tice, documentare şi de popularizare 
ştiinţifică. Diversificate tematic (pen
tru adulţi, copii şi tineret), cele pes
te 80 de filme artistice (14 ale şcolii 
cinematografice româneşti), au struc
turat un peisaj cinefil bogat şi inte
resant sub raport artistic şi infor
mational.

Multe din cele mai bune produc
ţii ale studiourilor româneşti şi străi
ne au circulat în cele 115 unităţi 
săteşti (plus în 11 localităţi fără ci
nematograf stabil, care au fost de
servite prin marş-rut), în condiţii 
tehnice şi organizatorice temeinic şi 
susţinut asigurate de oficiul cinema
tografic judeţean, instituţie care, la 
începutul activităţii sale, a reuşit o 
confruntare meritorie cu exigenţele 
mereu şi justificat sporite ale spec
tatorului rural modern.

Cei 207 000 spectatori (cu 41 000 
mai multi decit previziunile), care 
au populat seară de seară, la 2 682 
reprezentaţii, sălile aşezămintelor 
culturale, au demonstrat grăitor a- 
derenta sătenilor la acţiunile cultu
rale care reuşesc să le suscite inte
resul, care îi ciştigă prin conţinutul 
lor şi pe care le onorează cu o largă 
participare. Recordurile în participa
re, obţinute în multe din localităţile 
săteşti, argumentează în plus marele 
interes şi adeziunea populaţiei ru
rale la activităţile cultural-artistice 
investite cu atribute valoroase, în 
condiţii sărbătoreşti pe care le do
rim perpetuate în tot timpul anului.

„Săptămîna filmului românesc" 
desfăşurată în localităţile Buia, Şeica 
Mare, Hoghilag, Valchid, Marpod, 
Hosman, Dealul Frumos, Porumbacu

ION ŞEITAN:

„Micul lustragiu"
Cunoscut îndeosebi din paginile 

revistei clujene Tribuna, unde a pu
blicat schite şi povestiri, numele lui 
Ion Şeitan apare pentru prima oară 
în vitrinele librăriilor, pe frontispi
ciul unui volum de schiţe. Micul 
lustragiu este rodul unei perseve
rente literare de bună tradiţie tran
silvăneană, în care suma unor preo
cupări consecvente se evidenţiază 
dincolo de intemperiile climatului 
literar. Cele citcva consideraţii de 
mai jos, referitoare la personalitatea 
autorului şi la munca sa literară, 
vin în întâmpinarea unei producţii 
care poartă în si
ne germenii origi- 
nalităţii, ai modu
lui personal de co
municare. Astfel _______________
încît, volumul de 
fată reconstituie, din decupări na
rative, un film caleidoscopic în care 
se întrezăreşte un univers al zile
lor noastre, îndeosebi al tineretului 
agitat de viata modernă şi de so
licitările (sau excesele) civilizaţiei 
urbane. în această perspectivă se 
evidenţiază o aplicaţie a faptului 
psihologic precum — dăm un exem
plu — surprinderea momentului pa
roxistic al incertitudinii, rezolvat 
printr-o declanşare fizică ce soluţio
nează tensiunea Internă (v. schiţa 
Moartea omizilor). Rezumativ pentru 
acest mod al transcripţiei literare, 
schiţa Onomastica prelungeşte o su
gestie psihologică topită convingă
tor intr-un crochiu narativ.

Gama sugestiilor privind imprevi
zibilele reacţii psihologice, definito
rii pentru evoluţia caracterologică 
(deci formal-artistică) a personajelor 
se îmbogăţeşte cu includerea unor 
ritualuri magic-folclorice, care vin 
dintr-o tradiţie populară a literaturii 
ardelene. Ca modalitate literară, îşi 
dovedeşte resurse expresive ştiinta 
autorului de a disimula psihologicul 
în narativ. Totuşi, aceste aplicaţii ale 
harului scriitoricesc încă nu reuşesc 
ilustrativ să evidenţieze pregnanta 
unei personalităţi care se impune, 
ci să prefigureze o posibilă evolu
ţie, în care — proportional cu parti
ciparea autorului însuşi — se pot

aştepta rezultate Îmbucurătoare. 
Pentru aceasta, trebuie subliniat că 
lectura se dovedeşte mai folositoare 
decit prima impresie lăsată de un 
nu prea voluminos volum.

Coexistă, în această carte de de
but, fineţea surprinderii unor imper
ceptibile reacţii ale individului In 
masa colectivă (Femeia despletită), 
cu simple dexterităţi ale condeiului, 
exerciţii de caligrafie literară pre
cum Un director obişnuit, în canto
nament etc.

Autorul are curajul unor intro
specţii psihologice ale unor situaţii- 

limită, aşa ca re

0  c a r te  pe s ă p tă m în a
întoarcerea după 
optsprezece ani a 
soţului crezut 
mort pe front (Sin
gurătate), cu o re

zolvare economică sub raportul 
procedeelor literare folosite, fără a 
adinei prea mult sondajul.

Un bun de' pe acum cîştigat pen
tru autor ni se pare a fi lipsa de 
„literaturizare", de augmentare arti
ficială a faptelor prezentate, de alt
fel, într-o obiectivitate care îşi păs
trează nealterate resursele caracteri- 
zatoare. Din cuprinsul volumului, 
Micul lustragiu pare a fi una din 
cele mai realizate bucăţi, alături de 
Vadul Negru, Necunoscuta sau Al
bumul, aceasta din urmă dînd do
vada unei evidente forte evocatoare, 
realizate la modul rememorării sen
sibile. Am mai atrage atenţia, în or
dinea acestei însuşiri de idei, asu
pra îndeminării dialogului, asupra 
artei conducerii progresive (sub ra
portul beneficiului intelectual) a dis
cuţiei.

Aşadar, volumul de debut al tânăru
lui prozator clujean Ion Şeitan conţine 
germenii unei promiţătoare evoluţii, 
care se poate înscrie cu energie în 
cîmpul conştiinţei noastre livreşti, 
în măsura în care autorul îşi detec
tează cu obiectivitate latenţele crea
toare şi ştie (sau poate) să renunţe 
la transcripţii neconvingătoare. îl 
sprijinim, în acest anevoios drum, 
cu convingerea reuşitei.

TITU POPESCU

de Jos, Arpaş, Porumbacu de Sus, 
Cîrta, Tălmăciţi, Boiţa, Sadu, Miercu
rea Sibiului, a prilejuit spectatorilor 
judecăţile de valoare care susţin ac
tivitatea evolutivă a cinematografi
ei româneşti.

Simpozioanele care au însoţit fil
mul „Columna" în Tălmaciu, Porum
bacu de Jos, recenziile la şase din 
filmele româneşti şi medalionul cine
matografic (prezentînd personalitatea

LA ÎNCHIDEREA EDIŢI
EI A IX-A A FESTIVALU
LUI FILMULUI LA SATE

creatoare a artistei Marga Barbu, 
interpreta principală din filmul „Răz
bunarea haiducilor") In Porumbacu 
de Jos, Arpaş, Cîrta, Tălmaciu, Boi
ta, Sadu, Miercurea Sibiului au ex
tins aria preocupărilor pentru susţi
nerea filmului românesc, întregind 
cadrul informaţional al acţiunii.

Colaborarea cu Comitetul jude
ţean de cultură şi artă şi Comitetul 
judeţean U.T.C., angajate ponderabil 
în sprijinirea festivalului, a asigurat 
condiţii din cele mai bune desfăşu
rării acestuia la mai toate unităţile 
cinematografice din cuprinsul jude
ţului, aşezăminte ca cele din Avrig, 
Tălmaciu, Miercurea Sibiului şi al
tele excelînd în buna găzduire a 
„sărbătorii filmului".

Ştiut fiind că cinematograful să
tesc este găzduit de căminul cultu
ral, firesc este ca acest for cultural 
al aşezării să asigure condiţii optime 
activităţilor cu filmul: încălzirea şi 
igiena sălilor de spectacole, scaune 
sau bănci pentru spectatori, populari
zarea filmelor, cabine de proiecţie 
corespunzătoare din punctul de vedere 
tehnic şi al securităţii, în general, 
toate condiţiile tehnico-organizatorice 
care să invite spectatorul la o vi
zionare agreabilă, premisă sine qua 
non în asigurarea bunei reuşite a

In comunele şi satele din judeţul 
nostru continuă să se desfăşoare în 
aceste zile diferite acţiuni initiate în 
cadrul „Lunii cărţii la sate". La bi
bliotecile săteşti şi în căminele cul
turale s-au organizat discuţii pe mar
ginea unor volume de beletristică, 
precum şi de ştiinţă şi tehnică agri
colă, se ţin recenzii şi se fao pre
zentări de cărţi, sínt deschise stan
duri cu ultimele noutăţi editoriale şi 
sínt afişate panouri de popularizare 
a cărţilor.

In unele localităţi, cum sînt Cris
tianei Avrig,, sub egida Uniunii ju-

In aceste zile în 
satele şi comu

nele noastre
detene a cooperativelor de consum, 
au avut loc întîlniri cu redactori ai 
unor edituri din Bucureşti, care au 
prezentat planurile de apariţii edito
riale pe anul în curs şi au ascultat 
propunerile unora dintre specialiştii 
şi oamenii de cultură prezenţi la în- 
tîlnirile respective, pentru realizarea 
de cărţi pe diferite teme care inte
resează în mod deosebit.

Astfel, la Cristian, în cadrul întîl- 
nirii dintre specialiştii din comună — 
ingineri agronomi şi zootehnişti, me
dici veterinari şi tehnicieni agricoli 
şi zootehnişti — cu tovarăşa Lidia 
Iancu, redactor al Editurii agro-silvi- 
ce, s-au propus, între altele, editarea 
unui „Memento agricol" şi al unuia 
zooveterinar, a unei agende care să 
cuprindă datele de executare a lu
crărilor agricole şi zootehnice.

Aprecieri pozitive asupra cărţilor 
publicate s-au făcut şi la Avrig, în 
cadrul întîlnirii cititorilor cu tov. 
Eugen Blăjan, redactor al Editurii 
pentru literatură.

NICOLAE COMÄNICI

CINEMA
SIBIU: PACEA: Feldmareşala (o-

rele 9,00; 11,00; 13,30; 16,00; 18,30;
21,00); ARTA: Pentru cîţiva dolari 
în plus (orele 9,30; 12,00; 16,00;
18,30; 20,45); TINERETULUI: Super- 
automatul (orele 10,00; 12,00; 14,30;

16,30; 18,30; 20,30); 7 NOIEMBRIE: 
Un dolar găurit (orele 10,00; 16,00;
18,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Astă sea. 
ră mă distrez (orele 14,00; 16,30; 
19,00; 21,15); TINERETULUI: Rebus 
miraculos (orele 10,00; 16,30; 18,30;
20,30); UNIREA: Corigenţa domnu
lui profesor (orele 16,00; 18,00 şi
20,00).

TELEVIZIUNE

oricărei acţiuni cultural-artistice 
educative de acest gen.

Ignorând acest deziderat, Cămin 
culturale ca cele din Ludoş, Apoldu 
de Jos, Loamneş, Ghijasa de Jos, 
Cisnădioara, nu au depus toate stră
daniile în susţinerea acţiunii, fapt 
care a dus la suspendarea unor re
prezentaţii, la o foarte slabă parti
cipare, la nerealizarea indicilor de 
plan propuşi.

Deficiente în slaba organizare a 
festivalului pe teritoriul Agnita s-au 
observat şi din partea Oficiului ci
nematografic judeţean, prin respon
sabilii săi teritoriali Nicolae Andorca 
şi Mihai Filk, care nu au asigurat 
realizarea obiectivelor de plan în lo
calităţile controlate, nu au urmărit 
îndeajuns ritmicitatea şi circulaţia 
filmului în reţea.

Spre deosebire de aceştia, tehni
cienii Alexandru Guşe, Ladislau 
Toth şi Robert Kroner (din comunele 
apropiate de Sibiu), Emilian Geană, 
Dumitru Popa şi Vasile Răceanu (din 
jurul Mediaşului) s-au afirmat exem
plar în întreţinerea aparaturii teh
nice, programarea şi transportul în 
timp util al filmelor, îndrumare de 
specialitate pe toată durata festi
valului.

De asemenea, operatori ca Tudor 
Bozoşan — Tălmaciu, Iosif Nistor — 
Miercurea Sibiului, Dumitru Luchian 
— Turnu Roşu, Petru Ciocorea — 
Răşinari, Nicolae Făgăraş — Raco- 
viţa e'tc., şi-au adus contribuţia în 
tehnica proiecţiei de calitate, popu
larizarea şi dinamica desfăşurării 
festivalului la unităţile respective.

La încheierea festivalului, cînd 
facem bilanţul unei activităţi rod
nice, cu rezultate care vorbesc sin
gure despre munca susţinută, opera
tivă, încununată de succes a organi
zatorilor, mărturisim sentimente de 
satisfacţie, evidenţiind totodată dra
gostea şi interesul populaţiei rurale 
pentru festivalul filmului, manifesta
re tradiţională în viaţa satului nos
tru contemporan.

GEORGE STOICESCU

produce o gamă bogata de ţesături din in adecvate la 
îmbrăcăminte, lenjerie de corp şi pat, tapiţerie, huse. Cereţi 
la toate magazinele de specialitate produse garantate „INTEX“

Păuleşti

Autobaza T. A. Sibiu
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angajează:

— trei fierari arcuri.
— mecanici auto de orice categorie.
— doi electricieni auto.

D I S E A R A , P R E M I E R A  
I A  T E A T R E I  D E  S T A T
„(Banii, deaeuL i i  d ra g o ite a “

Sala Teatrului de stat sibian găzduieşte astă-seară, de la ora 19,30, o nouă 
premieră teatrală. Este vorba de comedia „Banii, dracul şi dragostea" — o 
prelucrare de Ernst Groh după piesa lui Christian Dietrich Grabbe. în dis
tribuţie: Joachim Szaunig, Kurt Conradt, Sigrid Zacharias, Franz Keller, 
Karlheinz Maurer, Horst Strasser, Wolfgang Ernst şi alţii. Regia spectaco
lului este semnată de Ernst Groh, iar scenografia de Maria Bodor.

în fotogralie, actorii Franz Keller, Karlheinz Maurer şi Kurt Conradt intro 
scenă din spectacol.

întreprinderea 
11 Instalaţii- 

montaj Bucureşti
telefon 15 51 38,

angajează pentru provin
cie: tehnicieni ataşamen- 
te, normatori tehnicieni 
utilaje, şefi de depozite şi 
magazineri, cu îndeplini
rea condiţiilor de studii şi 
stagiu, pentru şantierele 
din Constanţa şi Mangalia. 
Prezentarea, zilnic, la bi
roul personal din Cons
tanţa lîngă Iprofil, şantie

rul 115, Palas.
întreprinderea mai anga
jează echipe complete de 
instalatori caloriferişti, sa- 
nitarişti, tinichigii ventila
ţie, electricieni, mecanici 
auto, lăcătuşi mecanici 
utilaje şi automacaragii 
autorizaţi, pentru şantie
rele din Constanţa, Man

galia şi Bucureşti.

CISNADIE*POPULAR: Operaţiunea 
San Gennaro (orele 11,00; 14,00;
16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Bomba de Ia ora 
10,10’ (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi
20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Cele trei nopţi ale unei iubiri (o- 
rele 18,00 şi 20,00).

BAZNA BÄI: înfrîngerea Iul Ale
xandru cel Mare (orele 17,00 şi
19,00).

OCNA SIBIULUI: Aventurierii (o-
rele 17,00 şi 19,00),

APOLDU DE SUS: Frumoasele va
canţe (orele 17,00 şj 19,00),

TIMPUL
Soarele răsare la 7 h şl 07 m şl 

apune Ia 17 h şi 53 m. Vreme schim
bătoare cu cerul variabil. Temporar 
va ninge slab. Vîntul va sufla slab 
pînă la potrivit predominînd din sec
torul nord-vestic. Temperatura mini
mă va îl cuprinsă între minus 8 şt 
minus 12 grade, iar cea maximă va 
oscila între zero şi 3 grade. Dimi
neaţa ceaţă locală.

20.15 — Teleglob — emisiune de călătorii geo-
grafice. India.

20,45 — Contrapunct — emisiune muzicali. 
21,20 — Reflector.
21,35 — Film artistic: „Cu dragostea nu-i de 

glumit".
23,00 — Telejurnalul de noapte.
23.15 — închiderea emisiunii.

I. C. S. Alimentara Sibiu
angajează remizieri pentru vînzarea produselor albe şi speciali
tăţilor de panificaţie. Condiţii avantajoase de remiză. Pentru in
formaţii suplimentare vă veţi adresa serviciului personal sau co

mercial, Piaţa Unirii nr. 4.

jm .

CONFERINŢE

Cadru din filmul Aula scară mă rez

10.30 — TV pentru specialişti. Medicină. 
11,00— Pentru elevi. Consultaţii la fizică

(clasa a VIII-a).
12.00 — Limba spaniolă. Lecţia 46.
12.30 — închiderea emisiunii de dimineaţă
17.30 — Telex TV.
17,35 — Actualitatea în agricultură.
17,50 — Actualitatea în industrie. Noi mărci de 

oţel.
13,05 Limba spar iolă. Lecţia 46 friluar?).
18.30 — La porţile cunoaşterii — emisiune

pentru tineret.
19.00 — Telejurnalul de seară.
19.30 — 2 mame 1969. Din carnetul scriito-

20,00 — Cinicce şi jocuri populare româneşti,

în cadrul manifestărilor culturale 
organizate de Casa de cultură a mu
nicipiului Sibiu, la ora 18,00, în sala 
de şedinţe a Muzeului Brukenthal 
are loc conferinţa: Nicolae Iorga, 
omul şi creaţia sa. Conferenţiază 
prof. universitar dr. Dan Smîntînes- 
cu, din Bucureşti.

ADRESE UTILE
Agenţia Sibiu a O.N.T., str. Ni

colae Bălcescu nr. 53; Automobil 
Club Român, Piaţa Unirii nr. 4, te
lefon 1 26 99; Consiliul judeţean 
pentru educaţie fizică şi sport, str. 
Independenţei nr. 1; Direcţia jude. 
ţeană agricolă, Bulevardul Victoriei 
nr. 1; Direcţia comercială judeţeană, 
Bulevardul Victoriei nr. 1—3; Direc 
ţia pentru probleme de muncă şi o 
crotirl sociale. Bulevardul Vlctorip 
iu. 1 ; . I ori: latura judeţeană Si
biu, str. Leuin nr. 10; Notariatul ju 
deţean, Piaţa Unirii nr. 7; Farmacia 
nr. 24 (cu program de noapte), str. 
Nicolae Bălcescu nr. 49.

Uzina de prototipuri şi repa
raţii de utilaj chimic Făgăraş

vinde din stoc disponibil fără repartiţie, pe bază de 
comandă fermă:

— piese de schimb auto pentru Pobeda,
Moskvici 407, Skoda 706.

— tablă de plumb 1 AC 2, TC 1 de 2 mm
— plăci mică.

A

In această vară la Bucureşti:

Primul Festival şi 
C o n cu rs  in terna
ţional d e  folclor

Comitetul de Stat pentru Cultură 
şi Artă organizează anul acesta, în
tre 26 august şi 4 septembrie la 
Bucureşti, primul festival şl concurs 
internaţional de folclor. Manifestările 
au menirea să contribuie la cunoaş
terea şi promovarea folclorului, dez- 
voltáréi < n-a pOnu'are tradiţionale 
şi contemporane, stimularea cerce
tării ştiinţifice în domeniul folcloris
ticii, dezvoltarea sentimentelor de 
prietenie şl preţuire reciprocă Intre

popoare. Festivalul şi concursul vor 
fi organizate din trei în trei ani.

Alături de valoroase formaţii artis
tice româneşti şi de creatori popu
lari individuali, au fost invitate la 
această primă confruntare a artei 
populare internaţionale organizată 
în ţara noastră şi grupuri fol lorice 

'din 24 de ţări din Europa, Asia, A- 
frica şi America.

(Agerpres)
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Ş l CONSILIILE POPULARE

Fierbinte
(Urmare din pag. I)

Manifestîndu-şi ataşamentul fier
binte pentru politica partidului, vor
bitorii s-au angajat să-şi folosească 
mai deplin spiritul creator în toate 
sectoarele de activitate productivă şi 
în îndeplinirea tuturor îndatoririlor 
civice.

Acest optimist şl fierbinte coloc
viu popular a continuat la Şcoala 
generală nr. 8. Cetăţeanul Dumitru 
Olteanu a vorbit foarte sugestiv, 
foarte cald, despre marele pas spre 
progres făcut în ultimii douăzeci de 
ani. „In alte vremuri — îşi amintea 
el — a fost inundat cartierul. A ve
nit primarul în maşină şi a zis că 
n-are ce face, că nu se poate împo
trivi naturii. Acum, Cibinul, care ne 
inunda, a fost îndiguit".

Gheorghe Popescu şi-a arătat 
bucuria că discută despre viitorul 
©raşului în sala festivă a unei şcoli 
noi. Mulţumirea cetăţenilor care au 
mai luat cuvîntul (Augustin Milea, 
Aurica Manciu, Nicolae Blaga, Du
mitru Mălai), pentru complexa dez
voltare pe care o cunoaşte Sibiul de 
azi a fost relevată de ceea ce a 
spus unul din vorbitori: „Cît s-a 
făcut la noi, în ultimii douăzeci de 
ani, nu s-a făcut în vremurile de ex
ploatare capitalistă nici în o sută 
de ani".

La toate întîlnirile, tovarăşul Aldea 
Militaru a dat răspunsuri concrete 
unor probleme, a salutat abnegaţia 
cetăţenilor, subliniind că rodnicele 
consultări cu masele asupra realită
ţilor existente şi asupra viitorului 
construcţiei socialiste din patria

colocviu
noastră dovedeşte mal mult ca ori- 
cînd că politica partidului şi statului 
nostru corespunde pe deplin intere
selor maselor.

A doua zi, joi, 20 februarie 1969, 
tovarăşul Aldea Militaru s-a întîlnit 
cu cetăţenii comunei Şelimbăr — 
nume de rezonantă istorică, ce a- 
minteşte de primul domnitor care a 
unit cele trei principate româneşti 
— Mihai Viteazul.

Aici, tovarăşul Filip Modrag a tre
cut în revistă rezultatele obţinute 
de membrii cooperativei agricole în 
anul 1968. Numeroşi vorbitori ca: 
Nicolae Mutiu, loan Bucurenciu, 
loan Dordea, Gheorghe Paşca, Eugen 
Balteş, Tiberiu Radu şi alţii au vor
bit cu multă responsabilitate critică 
despre o serie de greşeli în activi
tatea lor în anul care a trecut, au fă
cut propuneri concrete pentru înde
plinirea cifrelor de plan pe anul 
1969, au lansat chemări la întrecere 
între brigăzi, exprimîndu-şi hotărî- 
rea fermă ca în acest an să cinsteas
că evenimentul alegerilor de la 2 
martie cu rezultate bune în muncă.

Venind cu numeroase propuneri 
lucrătorii de pe ogoarele Şelimbăru- 
lui şi satelor aparţinătoare (Mohu, 
Veştem, Bungard) au răspuns che
mării din Manifestul Frontului Uni
tăţii Socialiste, angajîndu-se ca în 
1969 să depăşească producţiile pla
nificate.

Cu prilejul dezbaterii de la Şelim
băr s-a evidenţiat puternic dorinţa 
alegătorilor de a vota cu încredere 
la 2 martie, pentru candidaţii Fron
tului Unităţii Socialiste.

civic
In după-amiaza aceleiaşi zile, to

varăşul Aldea Militaru s-a întîlnit 
cu locuitorii unui cartier în plină 
dezvoltare — Hipodrom.

Relevînd bucuria de a fi locatarii 
unui cartier care creşte de la o zi 
la alta, cetăţenii au salutat prezenţa 
tovarăşului Aldea Militaru în mij
locul lor, şi au transmis mulţumiri 
Comitetului Central al P.C.R., tova
răşului Nicolae Ceauşescu personal, 
pentru grija ce o poartă partidul 
prosperităţii şi fericirii fiecărui om.

Constantin Untaru, Ifrim Ghinea, 
Vasile Nistor, Nicolae Munteanu, 
Maria Bozdoc au cerut Consiliului 
popular municipal să susţină mal a- 
tent dorinţa locuitorilor din acest 
cartier de a înfrumuseţa prin muncă 
patriotică terenurile goale, de a pa
va străzile, şi a amenaja parcuri şi 
zone verzi.

Un punct farmaceutic, reţea tele
fonică, trotuare, policlinică, liceu — 
iată cîteva din obiectivele social- 
culturale propuse de cetăţeni în 
noul cartier.

Cu prilejul întîlnirilor din cele 
două zile, alegătorii au dovedit exi
genţă fată de ceea ce trebuie să 
facă deputaţii, dar o înaltă exigentă 
au dovedit faţă de ei înşişi, fată de 
îndatoririle lor civice. Făcînd noi 
propuneri care să susţină creşterea 
economiei judeţului, stabilind noi 
acţiuni edilitar-gospodăreşti, expri
mîndu-şi dorinţa de a înfrumuseţa 
locul în care trăiesc, cetăţenii s-au 
angajat să contribuie la realizarea 
lor.

Expresie vie a aprofundării 
democraţiei socialiste
(Urmare din pag. I)

ţiei animaliere pot fi mult îmbunătă
ţite, prin folosirea mai chibzuită a 
fondului funciar, prin lărgirea posi
bilităţilor de asigurare a unei baze 
furajere complete şi variate.

După vizita de lucru în sectorul 
zootehnic, tovarăşul Richard Winter 
s-a întîlnit cu alegătorii săi în spa
ţioasa sală a căminului cultural din 
Şeica Mică.

Cu acest prilej, numeroşi vorbitori, 
printre care Peter Hermann, loan 
Jikeli, Teodor Coman, Hie Ivan au 
arătat care sínt amplele transformări 
înnoitoare pe care le-a cunoscut şi 
le cunoaşte comuna Şeica Mică în 
anii socialismului.

Cooperativa agricolă de producţie 
din Şeica Mică, datorită sprijinului 
multilateral acordat de stat şi prin 
hărnicia şi priceperea oamenilor lo
cului, a cunoscut o puternică dezvol
tare economică. Producţia globală a 
acestei unităţi, care în 1965 era de 
6195 518 lei a ajuns, în 1968, la 
7 140 681 lei. Ca urmare a creşterii 
eficientei economice a activităţii co
operatorilor în toate compartimentele 
producţiei agricole, valoarea unei 
zile-muncă la Şeica Mică a crescut, 
de la 25,87 lei — în 1966, la 26,40 
lei — în 1968.

Alti vorbitori, printre care Iosif 
Kopp, Galeni Haba, au arătat că deşi 
cooperativa agricolă din Şoroştin — 
sat aparţinător comunei Şeica Mică 
— nu se poate mîndri cu rezultate 
identice, totuşi şi această unitate s-a 
dezvoltat an de an, creîndu-se con
diţii pentru obţinerea unor producţii 
agricole din ce în ce mai mari.

Participanţii la discuţii au relevat 
şl realizările pe linie edilitar-gospo- 
dărească şi pentru ridicarea standar
dului de viaţă al cetăţenilor. Elec
trificarea satului în 1958, numeroase 
case noi construite în ultimii ani,

numeroase televizoare existente în 
1968, 9 autoturisme ale cooperatorilor
— existente în 1969 — punctează 
clar etape ale dezvoltării ascendente 
a vieţii materiale şi spirituale a co
munei.

Locuitorii din comuna Şeica Mică 
îşi pun acum alte probleme a căror 
rezolvare va ridica pe o treaptă şi 
mai înaltă condiţiile materiale şi 
spirituale în care trăiesc şi muncesc 
cetăţenii acestei frumoase şi vechi 
aşezări.

Cooperatorii Peter Hermann, Ana 
Cosma, Martin Rienerth, loan Roth 
au propus regularizarea şi sistemati
zarea cît mai urgentă a rîului ce 
trece prin mijlocul satului Şeica Mi
că, pentru a se înlătura pericolul 
inundaţiilor unor case limitrofe a- 
cestui curs de apă. învăţătorul Iosif 
Kopp, cooperatorul Teodor Coman, 
învăţătoarea Galeni Haba au propus 
mărirea căminului cultural planificat 
a fi construit în Şoroştin, pentru a 
asigura condiţii de desfăşurare a u- 
nei vieţi cultural-artistice la nivelul 
exigenţelor satului contemporan. Di
rectorul şcolii generale din Şeica 
Mică, Flelmuth Höhr, a propus cons
trucţia sau amenajarea unei săli de 
gimnastică, indispensabilă pentru 
desfăşurarea unei activităţi şcolare 
complete. '

Numeroşi alţi vorbitori au arătat 
necesitatea îmbunătăţirii activităţii 
secţiei I.M.A. Tîrnava care deser
veşte agricultura cooperatistă a co
munei sau au făcut alte propuneri 
privind întreţinerea drumurilor co
munale sau îmbunătăţirea muncii u- 
nitătilor de deservire a populaţiei
— moară, magazine de desfacere, 
dispensar medical etc.

Apreciind întîlnirea cu alegătorii 
ca expresie vie a aprofundării de
mocraţiei socialiste, tovarăşul Ri
chard Winter a subliniat caracterul 
umanist al acestui fenomen. Vorbi

torul a prezentat în faţa alegătorilor 
tabloul profundelor transformări pe
trecute în viaţa social-economică a 
României în anii revoluţiei socialiste, 
principiile care stau la baza întregii 
activităţi a partidului nostru. El a 
subliniat faptul că, prin aplicarea 
consecventă a acestor principii, 
partidul şi-a cîştigat încrederea de
plină a întregului popor care păşeşte 
strîns unit în jurul conducătorului 
său înţelept pe calea ridicării socie
tăţii noastre pe culmile cele mai 
înalte ale civilizaţiei.

Asemenea manifestare a unităţii 
indestructibile dintre partid şi popor 
a avut lo^ şi cu ocazia întîlnirii to
varăşului Richard Winter cu alegă
torii din comuna Micăsasa.

Subliniind unele rezultate meritorii 
obţinute în sporirea producţiei agri
cole, în îmbunătăţirea activităţilor 
unităţilor de deservire a populaţiei, 
în înfrumuseţarea satelor comunei, 
cetăţenii din această frumoasă loca
litate situată pe malul Tîrnavei au 
făcut interesante propuneri pentru 
ridicarea nivelului de trai material 
şi spiritual al comunei.

Propunerile privind îmbunătăţirea 
organizării muncii şi a producţiei în 
cooperativa agricolă de producţie, 
construirea şi pietruirea unei căi de 
acces care să lege satul Chesler de 
oraşul Copşa Mică sau de centrul 
comunal Micăsasa, repararea şcolii 
generale din Micăsasa, îmbunătăţirea 
aprovizionării cu lemne a cetăţenilor 
au vizat unele aspecte majore ale 
vieţii satului contemporan.

Tovarăşul Richard Winter a rele
vat necesitatea unirii eforturilor tu
turor cetăţenilor comunei pentru a 
da viaţă propunerilor făcute, insis
tând asupra necesităţii perfecţionării 
stilului de muncă a organelor de 
partid şi de stat locale cu oamenii, 
pentru sporirea continuă a eficientei 
activităţii desfăşurate în toate sec
toarele,

La Fabrica de încălţăminte şi pielărie din Agnita se produce azi o gamă bogată de încălţăminte într-o mare varietate 
de modele. Iată. în fotografie, un aspect dintr-una din secţiile întreprinderii, dotată cu maşini moderne

In atelierul de reconditionare a' centralelor telefonice al Oficiului municipal 
de poştă şi telecomunicaţii Sibiu, tehnicianul Oliver Toth şi electromecanicul 

Ilie Micu lucrează la înlocuirea pieselor uzate

Totul depinde de noi!
(ÜTmare din pag. I)
defectuoasă a animalelor. Coopera
torul ILIÉ CIUFUDEANU, care lu
crează la ferma de oi, a făcut pro
punerea de a se însămînţa o supra
faţă mal mare cu sfeclă furajeră. El 
s-a angajat să dea 200 kg lină peste 
cantitatea planificată în acest an. 
Cred că propunerea aceasta este 
bună şi împreună cu celelalte mă
suri tehnice şi organizatorice ce 
le-aţi stabilit şi le aplicaţi, veţi ob
ţine rezultatele dorite în sectorul 
zootehnic.

— In discuţiile purtate, mulţi coo
peratori au arătat că rezultatele coo
perativei noastre depind în cea mal 
mare măsură de cele ale zootehniei. 
Specialiştii noştri au subliniat acest 
aspect al producţiei în unitatea 
Laamneş. Lipsurile semnalate nu se 
datoresc numai slabei furajări a ani
malelor, aşa cum s-a încercat să se 
motiveze, ci mai ales proastei orga
nizări a lucrului la grajduri, indis
ciplinei care se mai manifestă în a- 
cest sector. Este adevărat că nu am 
avut posibilitatea să furajăm anima
lele peste raţiile stabilite; e drept

REALIZAREA INTEGRALA A PLANULUI PE 1969 
-PREOCUPARE A ÎNTREGULUI COLECTIV

După puţin timp de la discutarea 
cifrelor de plan în cadrul comitete
lor de direcţie, în municipiul Mediaş 
au început dezbaterile în adunările 
cu salariaţii sau reprezentanţii a- 
cestora. O asemenea adunare a avut 
loc şi la întreprinderea de gospodă
rie orăşenească.

Din materialul prezentat de Du
mitru Popa, preşedintele comitetului 
de direcţie, s-a desprins faptul că a- 
ceastă 'întreprindere a reuşit să ob
ţină succese de seamă în realizarea 
lucrărilor edilitare, de salubrizare a 
municipiului, în îmbunătăţirea trans
portului în comun. Volumul presta
ţiilor executate a fost depăşit cu 
3 252 000 lei, reflectîndu-se în creş
terea cantităţii apei distribuite cu 
468 mii m c, în creşterea numărului 
călătorilor transportaţi, în executarea 
unui mare volum de lucrări de in
stalaţii apă, gaz, canal etc, Lucră
rile edilitare executate au fost depă
şite cu 12,7 la sută la întreţineri de 
străzi şi parcuri. Rezultatele obţi
nute dovedesc efortul întregului co
lectiv de muncă al întreprinderii în 
organizarea raţională a muncii, fapt 
ce se exprimă în realizarea planului 
valoric al producţiei globale în pro
porţie de 105,1 la sută. Productivi
tatea muncii a fost depăşită cu 5,8 
la sută.

Materialul prezentat a scos în e- 
videnţă şi deficienţe care au îngreu
nat buna desfăşurare a activităţii 
întreprinderii. Datorită neasigurării 
din timp a repartiţiilor de materiale, 
s-a creat o dereglare în aprovizio
narea cu piese de schimb pentru 
procurarea cărora au fost necesare 
deplasări prin tară, deci cheltuieli 
neeconomicoase. Ceea ce a influen
ţat şi mai mult depăşirea preţului 
de cost şi diminuarea economiilor 
pe întreprindere au fost pierderile 
secţiei de transport, care se cifrează 
la 61 mii lei, precum şi depăşirea

preţului de cost la întreţinerea stră
zilor, în valoare de 137 mii lei.

Lipsuri s-au manifestat şi în pri
vinţa organizării locurilor de muncă. 
Deseori muncitori din cadrul echipe
lor erau văzuţi plimbîndu-se prin 
curtea întreprinderii sau căutînd 
diferite materiale pe care aţ fi tre
buit să le aibă asigurate, iar agre
gatele cu care este dotată secţia de 
drumuri nu au fost folosite la ca
pacitatea lor. Utilizarea neraţională 
a capacităţii mijloacelor de transport

Pe marginea adună
rilor reprezentanţi

lor salariaţilor

rezultă şl din faptul că, în compa
raţie cu anul precedent, cheltuielile 
de transport ale acestor secţii s-au 
dublat cu toate că raza de activitate 
este aproape aceeaşi.

De asemenea, sínt unii maiştri
care, după împărţirea lucrului, nu 
urmăresc calitatea lucrărilor, nu or
ganizează munca de la o zi la alta. 
în anul care a expirat, întreprinde
rea nu a reuşit să realizeze benefi
ciul planificat cu 75 mii lei, din 
cauza neîndeplinirii planului de pro
ducţie la diverse prestaţii, a soldu
rilor facturilor neîncasate la sfîrşi- 
tul anului.

Participanţii Ia discuţii au arătat 
şi alte aspecte din activitatea colec
tivului de muncă al întreprinderii 
făcînd preţioase propuneri care, tra
duse în viaţă, vor duce la realizarea 
integrală a sarcinilor ce stau în faţa 
acestui colectiv.

„Cu toate că constructorul este 
obligat să amenajeze şi zonele verzi 
din preajma blocurilor construite, a-

cest lucru nu se face şi de aceea 
propun ca fondurile destinate aces
tui scop să fie trecute la întreprin
derea de gospodărie orăşenească" 
— a arătat Augustin Suciu, şeful 
secţiei parcuri şi zone verzi. Ştefan 
Bochianu, preşedintele comitetului 
sindicatului, după ce* s-a referit la 
mai multe probleme din activitatea 
întreprinderii, a arătat, printre al
tele, că utilajele din cadrul secţiei 
de salubritate nu se repară la da
tele stabilite, din care cauză sínt 
create multe greutăţi.

Alexandru Seiceanu, şeful servi
ciului aprovizionare, s-a referit la 
unele greutăţi pe care le întîmpină 
în procurarea diferitelor materiale şi 
piese, propunlnd ca unele dintre a- 
cestea să se aducă de la întreprin
derile din apropiere, redueîndu-se 
astfel timpul de procurare a lor, 
precum şi cheltuielile neeconomi
coase.

Propuneri eficiente au făcut şi 
ceilalţi vorbitori, printre care loan 
Constantin, Wilhelm Bartmes, Dante 
Bratu şi alţii. Deşi în darea de sea
mă a fost reliefată activitatea des
făşurată de colectivul acestei între
prinderi, nu în suficientă măsură au 
fost criticate unele nereguli care 
mai dăinuie în transportul comun, 
atitudinea unor şoferi şl taxatoare 
fată de călători.

Cei prezenţi la adunare au adoptat 
un plan M.T.O. care cuprinde un 
număr de 25 măsuri a căror aplicare 
va aduce un efect economio de 
355 000 lei. Tot cu ocazia adunării 
salariaţilor s-a ales şi comisia de ju
decată.

Dezbaterile, propunerile făcute, 
constituie o garanţie sigură a reali
zării sarcinilor de plan ce stau in 
fata colectivului de muncă al acestei 
întreprinderi.

E. SANDU 
A. SZOMBORI

că s-a făcut şi o însilozare defectu
oasă a furajelor şi nu s-au valorifi
cat toate rezervele existente, dar 
nerealizarea producţiei de lapte este 
efectul în primul rînd al nerespec- 
tării programului de grajd, al lipsu
rilor nemotivate ale îngrijitorilor, 
faptului că în perioada păşunatulul 
vitele erau aduse mult mai devreme 
la grajd, iar dimineaţa erau scoase 
tîrziu. Apoi păşunatul s-a făcut de
fectuos, nerespectîndu-se indicaţiile 
specialiştilor. Consiliul de conducere 
nu a îndrumat şi controlat în sufi
cientă măsură acest sector şi, în 
mod* nejustificat, nu a luat nici o 
măsură împotriva celor care s-au fă
cut vinovaţi. Chiar brigadierii zoo
tehnici au fost cei care au contri
buit la înmulţirea cazurilor de indis
ciplină, lipsind pe îngrijitor de aju
tor şi supraveghere, absentlnd chiar 
ei de la program.

Pentru acest an, consiliul de con
ducere a luat încă de pe acum unele 
măsuri care vor duce la întărirea 
răspunderii personale a fiecărui Coo
perator care munceşte în zootehnie, 
faţă de lucrările executate. Pentru 
înlăturarea risipei de furaje, toata 
brigăzile vor fi supravegheate de că
tre un membru din consiliu, de bri
gadieri şl responsabili cu furaje. A 
fost întocmit un plan de fertilizare 
a păşunilor. Vom acorda mai multă 
atenţie îngrijirii pajiştilor şi vom 
urmări sistematio problemele de re
producţie. In ce priveşte întărirea 
disciplinei, sprijiniţi de organizaţia 
partid, să trecem de urgenţă la se
lecţionarea şi permanentizarea oa
menilor în sectorul zootehnic. Toate 
acestea pe lîngă măsurile educative 
ce se vor lua în cazurile de abateri. 
Avem asigurate astfel toate condi
ţiile pentru îndeplinirea şi depăşirea 
sarcinilor prevăzute în acest an. Va
loarea zilei-muncă, stabilită, sínt si
gur că va fi depăşită. Oamenii au 
vorbit în adunare de cîştigurile ce
lor din Şeica. Ei au realizat în 
anul trecut o valoare a zilei-muncS 
de peste 30 lei. S-a creat, aşadar* 
dorinţa colectivă de a face mal 
mult, mai bine. Noi avem condiţii 
materiale pentru a asigura venituri 
băneşti mai mari şi sínt sigur că Ie 
vom avea.

—In
cu  m o d a

Coafura, chestiune de loc negli
jabilă în tinuta femeilor, consti
tuie o permanentă preocupare a 
oamenilor de specialitáté. Ca un 
argument incontestabil se impune 
şi valorosul schimb de experienţă 
organizat de către U.C.E.C.O.M. 
ş̂i U.J.C.M. Sibiu, în colaborare 
cu cooperativa „Igiena" din Sibiu. 
La întîlnirea care va avea loc 
între 20 februarie, ora 10, şi 22 
februarie, ora 16, la terasa aco
perită a clubului „Independenta", 
participă coafori din întreaga ta
ră. în prima zi vor face demons
traţie două coafeze de la coope
rativa „Igiena" din Bucureşti, ca
re, timp elé 6 luni, şi-au însuşit 
la Paris linia coafurii moderne, 
în a doua zi urmează să-şi arate 
măiestria coaforii din alte oraşe, 
iar în ultima cei de la coopera
tiva „Igiena" din Sibiu.

Părăsim Cisnădia într-o zi în
cărcată de lumină. Şelimbărul în
cărcat de glorie, Sibiul medieval 
şi industrial, Săiiştea rămîn în 
urmă. De la Apoldu de Sus in
trăm in depresiunea Secaşuîui, 
importantă zonă agricolă. In zare 
se ridică zidul Munţilor Apuseni. 
Oraşul Sebeş poartă amprenta 
trecutului în ziduri şi turnuri.

Dincolo de Vinţ, întîlnim Mu
reşul, care, printre malurile cu 
sălcii şi arini, curge leneş. Pa 
malurile lui se întind şesuri rodi
toare, iar la Bintinţi, Aurel Vlaicu 
îşi încerca aparatele de zbor, a- 
jutat de flăcăii satului. Mărturii 
despre el stau strînse în casa 
părintească, într-un modest mu
zeu.

La sud de Orăştie se văd Mun
ţii Sebeşului. Acolo şi-au durat 
dacii cetăti, acolo a trăit şi re
gele lor. Ne abatem din şosea şi 
apucăm spre Haţeg. Deva o ghi
cim după muntele vulcanic care 
o domină. Streiul curge în urma 
noastră. A curs şi pe vremea da
cilor, dar poate în altă albie.

Călan. Localitate ancorată în 
trecut prin băile romane care sa 
găsesc aici, iar în contemporanei
tate e prezentă prin industria 
siderurgică. Privim furnalele în 
care se plămădeşte fonta. Dinco
lo, în semicocserie, se prepară 
cărbunele adus din Valea Jiului. 
La numai 7 km, peste deal, Hu
nedoara este descifrată după co
loanele de fum.

Străbatem sate după sate, unele 
vechi poate de pe vremea dacilor 
şi romanilor. Dealurile Slivuţului 
le urcăm prin serpentine întorto- 
chiate. Din coama lor privim de
presiunea Haţegului, netedă, în- 
tinzîndu-se la picioarele noastre, 
în sud, Munţii Retezatului şînţ 
plini de negură. Totuşi, prin per
deaua norilor li se văd vîrfurile 
acoperite de zăpadă. Gheţarii 
cuaternari au dormit pe spinările 
de piatră. In culcuşurile lor, de 
odinioară, s-au strîns ghirlande 
de lacuri glaciare.

Coborîm în oraşul Haţeg, cu
rat şi înecat în livezi. In el se 
întîlnesc drumurile spre Petroşeni, 
Simeria, Caransebeş. Noi apucăm 
spre Caransebeş. Străbatem locu
rile pe care s-a plămădit neamul 
românesc.

Sarmizegetusa — prilej de în
toarcere în istorie. A răzbit prin 
timp pînă la noi. Din strălucirea 
de altă dată, au mal rămas doar 
ruine; urme pe care azi le privim 
emoţionaţi. Încercăm să ne trans
punem în vreme: aici a fost Am
fiteatrul, aici a fost palatul Augus- 
talilor, aici a fost Forumul. Aici 
a fost înfloritoarea aşezare Sar
mizegetusa — capitala Daciei cu
cerite. Astăzi călcăm peste pie
tre, iar aşezarea nu mai e decît 
un simbol.

Intrăm, ureînd, pe Poarta de

Fier a Transilvaniei. Pe dreapta 
este calea ferată cu cremalieră, 
singura din ţară. Locomotiva se 
foloseşte aici de o roată dinţată 
pentru a urca. Lupta de la Tapae 
aici s-a dat. Şi, tot aici, Iancu 
de Hunedoara nimiceşte oştile 
turceşti, care au încercat să pă
trundă în Transilvania, folosind 
acest drum. Sîntem copleşiţi de 
măreţia faptelor.

Coborîm în Valea Bistrei; pe 
malurile ei joase s-au scurs le
giunile romane spre Dacia. Astăzi 
o şosea asfaltată o însoţeşte de 
la izvoare pînă la vărsare. Dru
mul care s-a desprins pe dreapta 
duce la vestita carieră de mar
mură de la Ruşchita.

Otelul roşu — localitate indus
trială pe Valea Bistrei, aşezat sub 
poalele Munţilor Poiana Ruscăi. 
Localitate care în anii din urmă 
a devenit oraş. Locuitorii şi-au 
legat viaţa de industria siderur
gică şi metalurgică. Intrînd în cir
cuitul economic al tării acum un 
secol, astăzi este prezent în ta
bloul industrial al României so
cialiste cu otel şl produse lami
nate. Dincolo de el, pătrundem 
în cîmpie.

Garansebeşul ne trezeşte evo
cări: romanii au ridicat aici un

puternic castru. Secolele scurse 
de atunci au pus oraşul pe noi 
temelii, imprimîndu-i noi funcţii 
economice.

In fată sínt Munţii Semenicului; 
îi urcăm cu autocarul pentru a 
coborî în cetatea de otel şi fontă: 
Reşiţa. Oraşul ne primeşte cu si
luetele metalice ale construcţiilor 
industriale, cu linii de funiculare 
ce leagă cerul cu pămîntul. Bîr- 
zava scaldă în undele ei chipurile 
mindre ale blocurilor ridicate de 
curînd pe maluri, O părăsim di
mineaţa, devreme, cînd ne este

dat să asistăm la un spectacol 
fără seamăn: se descărcau furna
lele de zgură. In noaptea de 
zmoală, limba incandescentă se 
scurgea pe albii metalice, aprin- 
zînd cerul, zugrăvind într-o lu
mină vie, roşie, instalaţiile indus
triale. Imaginea ne captivează, 
ne stăruie mult în minte. Privim 
oraşul din coastă, iar cerul se ve
de învăpăiat de frumuseţea aces
tui act industrial. Nu vom uita 
niciodată măreţia spectacolului.

Şoseaua se încolăceşte în ser
pentine, ureînd Poarta Orientală. 
Coborîm, pe pista de beton, în 
culoarul Cernei; munţii străjuiesc 
de-o parte şi de alta.

Băile Herculane sínt strînse între 
munţi calcaroşi. Cérna îşi scurge 
apele limpezi pe un pat de pietre 
albe.

Orşova e de nerecunoscut. S-a 
mutat pe o nouă vatră. Şi deoda
tă . .. Dunărea! O exclamaţie de 
bucurie. Sîntem pe hotarul sudic 
al ţării. Dincolo e ţara prietenă, 
R.S.F. Iugoslavia. Se văd aşa de 
bine aşezările, drumurile, oame
nii. Colosul de apă curge leneş. 
Am strîns în suflete apoi frumu
seţea de calcar a Cazanelor. Şle
puri încărcate urcă şi coboară, 
trase de remorchere. Ada-Kaleh,

stingheră, ne-a trimis salutări din 
mijlocul fluviului.

Porţile de Fier. . .  In această 
zonă omul face corecturi substan
ţiale naturii. Şoseaua şi calea fe
rată s-au urcat pe munte, trecînd 
peste viaducte şi cufundîndu-se 
în tunele.

Dunărea fierbe peste praguri 
de stînci negre ce ies din apă, 
periculoase pentru navigaţie. Şi 
tot aici am admirat încleştarea 
dintre om şi fluviu. Pe albia ei 
este o intensă activitate. Munca 
alertă de aici înscrie noi pagini 
în viaţa fluviului. Coloşi de be
ton, maşini uriaşe scormonesc al
bia, îneît lupta dintre om şi na
tură e aici o realitate copleşitoare.

Picioarele podului de peste Du
năre, ruinele castrului Drubeta —, 
mărturii ale trecutului — stau în
mărmurite în faţa metamorfozelor 
prezente. Turnu Severin — reşe
dinţa tînărului judeţ Mehedinţi 
— a intrat în constelaţia indus
trială a tării cu noi capacităţi de 
producţie.

Alergăm pe şosea printre dea
lurile Podişului Getic. Trecem 
peste Motru, care aduce cu apele 
lui cîntece din noul bazin car
bonifer.

Valea Jiului se deschide şi ea 
largă între coline. Trecem prin 
zona industrială de la Bîlteni şi 
Ţicleni, unde ţiţeiul urcă în co
loane metalice. La Rovinari, ma
şini puternice muşcă nervoase 
din stratul de cărbune.

Tîrgu Jiu doarme în noapte. 
„Coloana infinită" se profilează 
pe cerul opac. ..

Stau aplecat asupra însemnări- 
lor de drum şi retrăiesc bucuria 
celor cîteva zile de excursie prin 
tară, alături de elevii seralişti ai 
liceului din Cisnădie.
_Am străbătut tara minunilor, 

răscolită de evocări, presărată cu 
amintiri, zidită din eroism şi 
muncă, ţara înnoirilor, care urcă 
cu demnitate treptele progresului.

Şi pretutindeni am văzut cum 
tara îşi mărturiseşte fără sfială 
tinereţea ei, frumuseţea ei. Şi 
ne-am întors în suflete cu senti
mentul măreţ al împlinirilor.

VICTOR VOICU VEDEA’

Străbăfînd f a r a
— Fiié din jurnalul unei excursii —

w m
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Conferinţa de la Paris 
în problema Vietnamului

Şedinţa Direcţiunii 
P. S. Italian C O O R P O M I J E

u m v E .n s
•  FORŢELE ARMATE ALE PARTIDULUI AFRICAN AL INDEPEN

DENŢEI GUINEEI PORTUGHEZE ŞI INSULELOR CAPULUI VERDE 
(P.A.I.G.C.) au continuat operaţiunile ofensive. După cum se arată 
intr-un comunicat dat publicităţii la Conakry, pe frontul de vest tru
pele portugheze au fost nevoite, în urma presiunilor la care au fost 
supuse de patrioţi, să părăsească tabăra militară Chece care are o 
deosebită importanţă strategică întrucit este situată pe malul rîulul 
Corubal.

Pe de altă parte, pe frontul de sud, în urma unui intens tir de arti
lerie al patrioţilor, a fost distrusă tabăra portugheză de la Medjo.

•  ŞAPTE IRAKIENI — 3 MILITARI ŞI 4 CIVILI — CONDAM- 
NAŢI LA MOARTE de tribunalul revoluţionar din Bagdad sub învi
nuirea de spionaj, au fost executaţi joi dimineaţa. Postul de radio 
Bagdad a precizat că militarii au fost împuşcaţi la Basman, iar per
soanele civile au fost spînzurate la închisoarea centrală din Bagdad. 
Corpurile celor executaţi au fost expuse în piaţa Tabrir din Bagdad.

H DIN BARCELONA SE ANUNŢĂ că 70 de persoane au fost ares
tate sub învinuirea că fac parte din Partidul Comunist, care este in
terzis de autorităţi.

Tot la Barcelona, cîteva persoane au fost arestate pentru aparte
nenţa la Partidul Socialist Unit X Nf*’*

d  MINISTERUL APĂRĂRII AL S.U.A. A ANUNŢAT că valoarea 
instalaţiilor sale militare se ridică la cifra astronomică de 202,5 mi
liarde dolari, ceea ce ar reprezenta aproximativ 1000 de dolari pe 
locuitor. Jumătate din această valoare o reprezintă costul armamen
telor, inclusiv nave militare, avioane, tancuri şi tunuri. Instalaţiile 
militare şi întregul arsenal de război al S.U.A., în prezent, depăşesc 
valoric cu 7 miliarde dolari pe cele din anul trecut.

d  AGENŢIA CENTRALA TELEGRAFICĂ COREEANĂ ANUNŢĂ 
CĂ LA PANMUNJON A AVUT LOC O NOUĂ ŞEDINŢĂ A COMI- 
SIEI MILITARE DE ARMISTIŢIU ÎN COREEA.

Potrivit declaraţiei reprezentantului părţii coreene, In perioada 20 
ianuarie — 4 februarie, partea americană a introdus în mod ilegal în 
zona demilitarizată peste 350 de arme grele şi automate de diverse 
tipuri, sirecurînd în această zoDă mai multe grupuri înarmate. Tot
odată, au fost repetate cazurile în care s-a deschis focul împotriva 
părţii coreene.

Reprezentantul părţii coreene a cerut retragerea imediată a tuturor 
armelor grele şi automate introduse în mod ilegal în zona demilita
rizată şi încetarea tuturor acţiunilor ostile faţă de partea coreeană.

«ţ MIERCURI DIMINEAŢA, RIO DE JANEIRO A INTRAT INTR-O 
FAZA de calm şi refacere, după cele patru zile ale tradiţionalului 
carnaval brazilian. Prilej de petrecere şi veselie, acest carnaval, în
soţit de o temperatură care a depăşit zi şi noapte plus 40 de grade, 
s-a soldat cu 68 morţi identificaţi, 109 morţi neidentificaţi, 17 732 ră
niţi, 1 915 persoane spitalizate şi 16 asasinate, în timp ce arterele 
principale ale oraşului au rămas presărate de automobilele şi autobu
zele accidentate. Majoritatea victimelor au căzut pradă accidentelor 
rutiere, bătăilor, bolilor cardiace şi înotului.

P r o i e c t u l  C . I. C . R . a  f o s t  
v e r i f i c a t  c u  s u c c e s

p  Cea de-a 5-a
Paris 20 (Agerpres). — doi a avut 

loo Ia Paris, la Centrul de conferinţe 
internaţionale din apropierea Arcu
lui de Triumf, cea de-a 5-a şedinţă 
plenară a Conferinţei reprezentanţi
lor R.D. Vietnam, S.U.A.,, F.N.E. din 
Vietnamul de Sud şi Administraţiei 
de la Saigon. Primul vorbitor a fost 
şeful delegaţiei F.N.E. din Vietnamul 
de Sud, Tran Buu Kiem. în intervenţia 
sa, el a subliniat că „a sosit timpul 
ca S.U.A. sa treacă de la declaraţii 
la fapte, şi anume la retragerea ne
condiţionată a trupelor sale din Viet
namul de Sud". Tran Buu Kiem a 
cerut din nou Statelor Unite să re
nunţe la menţinerea Administraţiei 
de la Saigon ca instrument de rea
lizare a politicii sale în Vietnamul 
de Sud.

A luat apoi cuvîntul Xuan Thuy, 
şeful delegaţiei R.D. Vietnam, care 
a arătat că pînă în prezent S.U.A. 
nu a dat dovadă că doreşte să mear
gă în întîmpinarea cererilor opiniei 
publice mondiale de a pune capăt a- 
gresiunii în Vietnam. El s-a pronun
ţat cu acest prilej pentru începerea 
unor „negocieri serioase", pentru re
tragerea necondiţionată a efectivelor 
americane din Vietnamul de Sud. 
Şeful delegaţiei R.D. Vietnam a re
levat că atîta timp cit S.U.A. nu vor 
lua în considerare această cerere 
justă, lupta poporului vietnamez îm-

Vietnamul de Sud

Puşcaşii americani 
Intimpină r e z i s t e n ţ a  
forţelor p a t r i o t i c e

Saigon 20 (Agerpres). — Operaţia 
„Dewey Cayon", declanşată cu a- 
proape 6 lună în urmă, continuă să 
se afle în centrul atenţiei comunica
telor militare americane. împotmoliţi 
în junglele de la nord de valea A 
Shau, cele două mii de puşcaşi marini 
americani intimpină în acţiunea lor 
de „curăţire" a regiunii rezistenţa 
organizată a forţelor patriotige, asal
tul fiecărei coline transformîndu-se 
în lupte corp la 1 corp soldate cu 
grele pierderi de ambele părţi. A- 
tacurile americane s-au concentrat, 
de asemenea, în provinciile din ju
rul Saigonului. Prima divizie aero
purtată s-a angajat în luptă în pro
vincia Long Khanh. Tot în această 
regiune s-a concentrat în ultimele 
zile activitatea aviaţiei grele de 
bombardament americane. Avioanele 
„B-52" au efectuat in total 9 misiuni 
în zona din jurul Saigonului.

LIBAN. — Aspect cotidian în piaţa
Sahat as Suhada din Beirut

între Franţa şi ceilalţi şase mem
bri ai Uniunii Europei Occidentale 
a izbucnit la sfîrşitul săptămînii tre
cute o criză care a pus din nou sub 
semnul întrebării încercările de a 
institutionalize relaţiile politice din
tre aceste 7 state. Actuala dispută, 
care de altfel nu este nouă, a ră
bufnit. acum după ce şase din mem
brii U.E.O. s-au întrunit la Londra 
pentru a lua în discuţie unele aspec
te ale situaţiei din Orientul Apro
piat, trecînd în mod ostentativ peste 
opoziţia Franţei faţă de această re
uniune, opoziţie întemeiată nu pe 
considerentul de a evita o discuţie 
asupra situaţiei din această parte a 
lumii ci spre a evita ca Anglia, 
înmulţind asemenea consultări poli
tice de genul celei de la 14 februa
rie, să nu aducă în discuţia U.E.O. 
problema aderării ei la Piaţa comu
nă. Franţa se opune, de asemenea, 
în principiu, oricăror forme supra
statale care i-ar putea limita 
libertatea de a acţiona conform in
tereselor. sale proprii.

Simptomele actualei crize au apă
rut imediat după sesiunea U.E.O. de 
la Luxemburg, cînd -unii membri ai 
acestui organism vest-european au 
lansat proiectul de organizare a

sed/nţă plenară
potriva războiului de agresiune neo- 
colonialist va continua. In încheiere, 
vorbitorul a arătat că cele patru 
puncte ale guvernului R.D. Vietnam 
şi cele cinci puncte ale F.N.E. din 
Vietnamul de Sud reprezintă singura 
bază pentru reglementarea proble
mei vietnameze.

Şeful delegaţiei Administraţiei de 
îa Saigon, Phan Dang Lam, care a 
urmat la cuvînt, a insistat, ca şi la 
precedenta şedinţă, asupra unor mă
suri care să ducă la restabilirea zo
nei demilitarizate sub un control in
ternaţional eficace. Ultimul vorbitor a 
fost Henri Cabot Lodge, şeful dele
gaţiei S.U.A., care a susţinut că ac
tuala Conferinţă de la Paris trebuie 
să-şi „concentreze" întreaga sa a- 
tenţie asupra „restabilirii zonei de
militarizate". Deşi a recunoscut „im
portanţa cheie a retragerii forţelor 
militare străine" din Vietnamul de 
Sud, reprezentantul S.U.A. a căutat 
să plaseze această cerinţă a maselor 
largi ale opiniei publice pe al doi
lea plan.

Următoarea şedinţă a conferinţei 
în patru va avea loc la 27 februarie.

New York 20 (Agerpres). — Co
misia O.N.U. pentru dezvoltare so
cială, care îşi desfăşoară lucrările la 
sediul Naţiunilor Unite din New 
York, a luat în dezbatere raportul 
U.N.E.S.C.O. privind „Rolul educa
ţiei în dezvoltarea economică şi so
cială". La acest punct de pe ordinea 
de zi au luat cuvîntul mai muiti 
reprezentanţi, printre care cei ai In
diei, Tunisiei, Uniunii Sovietice, An
gliei, Franţei, Mauritaniei, Româ
niei, S.U.A., Cubei, precum şi repre
zentantul U.N.E.S.C.O. Reprezentan
tul ţării noastre, conf. uniy. dr. Ovi- 
diu Bădina, a subliniat importanta 
acestei probleme puse în discuţia 
Comisiei într-o etapă cînd în lumea 
contemporană eforturile şi preocupă
rile pentru dezvoltarea economică si 
socială sínt considerabile.

în cuvîntul său, Ovidiu Bădina s-a 
oprit pe larg asupra experienţei do- 
bîndite de România în ultimele două 
decenii, în domeniul instrucţiei şi 
educaţiei. El a subliniat grija deose
bită pe care statul român o acordă 
educaţiei şi formării tinerei gene-

Londra 20 (Agerpres). — în capi
tala Marii Britanii a fost dată joi pu
blicităţii o pCarte Albă" în proble
mele apărării. Principalul obiectiv 
al acestui document oficial îl consti
tuie . reafirmarea principiilor politicii 
militare a Regatului Unit, definite 
deja în cursul anului trecut: con
centrarea bazelor militare britanice 
în Europa occidentală, renunţarea la 
rolul de putere mondială prin li
chidarea bazelor militare situate la 
est de Suez şi reducerea bugetului 
militar global.

unui sistem de consultări politice 
obligatorii între cei şapte înaintea 
oricărei decizii luate de guvernele 
respective pe plan diplomatic. A- 
ceastă ofensivă tactică a fost minu
ţios pregătită de guvernul britanic cu 
prilejul discuţiilor pe care le-a pur
tat la Londra cu ambasadorii săi a- 
creditaţi în ţările vest-europene. Gu

acest prilej au fost scoase din arhivă 
voluminoasele dosare ale sesiunilor 
U.E.O. din 1963. La una din aceşti 
sesiuni se prevăzuse ca Uniunet 
Europei Occidentale să tină la nivel 
de miniştri reuniuni trimestriale con
sacrate examinării situaţiei econo
mice şi politice din Europa. La sfîi- 
şitul lui 1968, Marea Britanie a în 
cercat pentru prima oară să frans 
forme U.E.O. într-o instanţă de ape! 
a Pieţei comune şi să organizeze o 
concertare politică, mai mult sau 
mai puţin obligatorie, care ar fi de
păşit cadrul fixat în 1963. încerca
rea sa insă nu a avut sorti de tz-

GENEVA

SESIUNEA
U.N.C.T.A.D.
C O N TIN U Ă

Geneva 20. — Corespondentul A- 
gerpres, H. Liman, transmite: Lucră
rile celei de-a treia sesiuni a Comi
siei U.N.C.T.A.D. care analizează di
ferite aspecte ale unor proble
me de turism şi finanţări legate 
de comerţ continuă. Luînd cu
vîntul în şedinţa de joi, de
legatul român, Nicolae Dinu, s-a o- 
cupat de problema resurselor finan
ciare în contextul celui de-al doilea 
deceniu al dezvoltării ca şi de pers
pectivele creşterii ajutorului prin in
termediul schimburilor comerciale. 
Vorbitorul a reafirmat poziţia Româ
niei de sprijinire a ţărilor în curs 
de dezvoltare în sensul obţinerii u- 
nei asistenţe tehnice şi financiare 
externe sporită, inclusiv acordarea 
ajutorului reprezentînd 1 la sută din 
produsul naţional brut, astfel îneît 
să poată fi atinse obiectivele fixate 
la Conferinţa de la New Delhi. în 
acelaşi timp, delegatul român a sub
liniat rolul decisiv pe care trebuie 
să-l aibă eforturile proprii în ţările 
în curs dş dezvoltare, ca şi faptul 
că ajutorul nu trebuie să implice 
condiţii politice de natură să impie
teze asupra independenţei şi suve
ranităţii naţionale a ţărilor respec
tive.

raţii chemată să participe activ Ia 
creşterea nivelului economic şi so
cial al ţării.

Reprezentantul român a relevat că 
în ţara noastră se acordă o atenţie 
sporită perfecţionării modalităţilor 
de realizare a unei instrucţii şi edu
caţii corespunzătoare sarcinilor şi 
obiectivelor prezente şi viitoare ale 
construcţiei societăţii noastre so
cialiste.

Analizînd apoi raportul prezentat 
de U.N.E.S.C.O., vorbitorul" a sub
liniat rolul deosebit de important 
care revine U.N.E.S.C.O. în perfec
ţionarea modalităţilor de activitate şi 
obţinere a unor rezultate valoroase 
în acest domeniu. Printre observa
ţiile si sugestiile în legătură cu ac
tivitatea de viitor a U.N.E.S.C.O., 
reprezentantul român a amintit că 
este oportun să se studieze şi să se 
realizeze schimburi de experienţă 
între diferite state sau organisme 
specializate pe problemele în dis
cuţie, pentru o mai rodnică activi
tate de informare şi cooperare inter
naţională.

„Cartea Albă" apreciază că „op
ţiunea europeană a Marii Britanii în 
materie de apărare este rezonabilă, 
permanentă şi vitală". In ceea ce pri
veşte rolul Angliei la est de Suez, 
care va fi abandonat înainte de sfîr
şitul anului 1971, documentul afirmă: 
„Noi trebuie să menţinem forţe ca
pabile să intre în acţiune în mod e- 
ficace, în funcţie de necesităţi, şi în 
afara Europei, aceasta cu toată con
centrarea forţelor britanice la vest 
de Suez".

bîndă. La recenta reuniune de la 
Luxemburg a miniştrilor U.E.O., gu
vernul britanic a sprijinit planurile 
elaborate de ministrul de externe 
belgian, Pierre Harmel, care prevăd 
institutionalizarea unei cooperări în
tre cei şapte în materie de politică 
externă, de apărare, în probleme 
monetare, domenii care nu cad sub

prevederile Tratatului de la Rom. 
care stă la baza creării C.E.E., din 
care Anglia nu face parte. După 
cum se poate constata, aceasta re
prezintă, în acelaşi timp, o încercare 
de a readuce pe tapet vechile dezi
derate privind crearea Uniunii po
litice vest-europene. în acelaşi timp, 
unii observatori sínt de părere că nu 
se poate afirma cu certitudine că 
Marea Britanie urmăreşte într-adevăr 
crearea unei asemenea uniuni poli
tice, eforturile ei în această direc
ţie urmărind mai degrabă găsirea 
unei alte căi pentru a intra în uniu
nea economică, accesul direct în a-

Roma 20. — Corespondentul Ager
pres, N. Puicea, transmite: Miercuri 
noaptea a luat sfîrşit, la Roma, şe
dinţa Direcţiunii Partidului Socialist 
Italian. Intr-un raport prezentat de 
secretarul naţional, Mauro Ferri, se 
arată că, în momentul de faţă, ches
tiunile ce îşi aşteaptă rezolvarea şi 
cărora guvernul intenţionează să le 
dea prioritate sínt: aprobarea de 
către Parlament a legii pensiilor, 
realizarea reformei sistemului de în- 
văţămînt, democratizarea funcţionării 
instituţiilor statului. în legătură cu 
problemele politicii economice şi so
ciale, Ferri a subliniat necesitatea 
„unor soluţii cu caracter general 
menite să asigure muncitorilor locuri 
de muncă".

Referindu-se la situaţia din cadrul 
P.S.I., vorbitorul a relevat că a so
sit, poate, momentul pentru a se con-

Diiicuilăliie unei alianţe
Tulburările de la Istanbul, care au 

însoţit vizita unor unităţi din Flota 
a 6-a, au determinat pe mulţi să 
examineze răcirea prieteniei dintre 
Turcia şi Statele Unite, prietenie 
care era odinioară caldă. Şi proble
ma merită într-adevăr studiată, nu 
pentru că s.ituaţia Turciei este unica, 
ci pentru că are atît de multe ase
mănări cu alte cazuri în care o 
alianţă a provocat fricţiuni.

O chestiune de bază este că o 
alianţă între Statele Unite şi oricare 
altă ţară din lume (cu excepţia Uniu
nii Sovietice) este un complex de 
relaţii între o mare putere şi o ţară 
mai slabă. O asemenea situaţie pro
voacă resentimente. Preşedintele de 
Gaulle a fost explicit cînd Franţa 
a respins un asemenea statut; în alte 
state acelaşi sentiment a fost expri
mat cel puţin implicit. ..  In contex
tul situaţiei tulburi din Orientul 
Mijlociu, dezertarea virtuală a Pa
kistanului şi răceala Turciei au lip
sit Statele Unite de un gen de spri
jin de care se bucurau înainte.

Nu există, desigur, nici un răspuns 
facil la o asemenea tendinţă în opi
nie şi acţiune, dar ea demonstrează 
că aliaţii nu sínt în mod necesar 
prieteni. Singura consolare se află 
în corolarul că o alianţă poate func
ţiona fără prietenie cînd interesele 
a două ţări coincid.

Din „International Herald Tribune*

EdiM Medii întră 
in arena politică

Iată deci că şi ultimul dintre su
pravieţuitorii familiei Kennedy a 
pornit pe calea ademenitoare, dar 
primejdioasă a marii cariere politice.

ceastă organizaţie fiindu-i blocat de 
Franţa. Aşadar, actuala criză din ca
drul U.E.O. nu are la origine pro
blema dezbătută vinerea trecută la 
Londra, ci merge pe linia vechilor 
încercări care urmăresc să atragă pe 
ceilalţi parteneri ai Franţei din 
C.E.E. într-un sistem de consultări 
menite să oblige Franţa să accepte 
o repliere.

In ceea ce priveşte perspectivele, 
chiar dacă actuala criză a Uniunii 
Europei Occidentale va fi depăşită 
— cum începe să pară probabil dacă 
se au în vedere unele elemente de 
destindere care au intervenit în ul
timele două zile — fapt este că ea 
a reliefat din nou cît de puternice 
rămîn neînţelegerile între partenerii 
vest-europeni. Criza a lăsat sechele 
serioase asupra relaţiilor dintre Pa
ris şi Marea Britanie, între Franţa 
şi ceilalţi parteneri ai săi din C.E.E. 
şi în special între Franţa şi R. F. a 
Germaniei. Urmările acestei acţiuni 
vor fi resimţite cu prilejul convor
birilor pe care ministrul de externe 
al Franţei, MicHel Debré, le va avea 
la 10 martie la Bonn cu colegul său 
vest-german, Willy Brandt, precum 
şi la sfîrşitul întîlnirilor de la Paris 
dintre preşedintele de Gaulle şi 
cancelarul Kiesinger, programa'e 
pentru zilele de 13 şi 14 martie.

N. BADEA

frunta poziţiile politice ale diferitelor 
curente nu numai în ceea ce priveşte 
problemele referitoare la guvern, ci 
şi asupra conţinutului acţiunilor 
P.S.I. în cadrul întreprinderilor de 
gestiune locală, regională şi provin
cială şi a relaţiilor cu P.C.I., „în 
scopul căutării unei mai largi con
vergenţe de vederi".

Dezbaterile care au urmat au scos 
în evidenţă poziţii încă diferite pri
vind modalitatea de a se realiza o 
înţelegere între cele cinci curente 
din rîndurile P.S.I. Participanţii la 
discuţii s-au pronunţat cu acest pri
lej în favoarea unei platforme poli
tice care să nu se refere numai la 
participarea P.S.I. la guvernul de 
centru-stînga, ci „să cuprindă pers
pectivele întregii mişcări muncito
reşti", ţinîndu-se seama de Congre
sul P.C.I. de la Bologna.

Mitul, care de un deceniu încon
joară numele lui Kennedy, a pus stă- 
pînire şi pe cel mai tînăr fiu, Ed
ward, care nu a trebuit decît să 
întindă mîna pentru a deveni un 
„Whip", adică o forţă politică con
ducătoare în Senatul american. Din 
punct de vedere tehnic, un „Whip“ 
este un asistent al conducătorului 
fracţiunii din Senat. în realitate 
însă, el este mai curînd un conducă
tor al fracţiunii, care menţine coezi
unea membrilor, are grijă de pre
zenţa lor în cursul dezbaterilor si 
voturilor importante şi alte asemenea 
sarcini.

Dacă am ţine seama cît de multe 
cariere politice pînă sus la Casa 
Albă au început în Senat, putem 
aprecia pe deplin triumful lui Ed
ward, în vîrstă de 36 de ani, asupra 
„vechii gărzi" din lagărul Partidului 
democrat. Russell Long, un conser
vator din sud, care a fost mulţi ani 
„whip", a trebuit să se încline în 
faţa tînărului Kennedy.

Din „Frankfurter Rundschau“

Mesajul preşedin
telui Nixon adre
sat Congresului

Washington 20 (Agerpres). — 
„Problema sărăciei ne reclamă cu 
prioritate atenţia", a declarat preşe
dintele Richard Nixon într-un mesaj 
adresat Congresului, în care expune 
propunerile de reorganizare a „Pro
gramului de luptă împotriva sărăciei 

Ţn S.U.A.", elaborat de fosta Adminis
traţie Johnson.

în baza propunerilor făcute de 
preşedintele Nixon, organismul gu
vernamental însărcinat să înfăptuias
că acest program ar trebui să se 
transforme într-un minister pentru 
problemele săracilor.

în acest mesaj, primul consacrat 
unei probleme interne de interes 
major, preşedintele Nixon a subli
niat că în Statele Unite sănăcia afec
tează în special pe oamenii de cu
loare, care reprezintă aproximativ 12 
la sută din totalul populaţiei.

Geneva 20 (Agerpres). — Proiec
tul de transportare a ajutoarelor 
Crucii Roşii Internaţionale, destinate 
populaţiei civile înfometate din Bia- 
fra, fără ca avioanele să aterizeze 
pe aerodromuri şi fără folosirea u- 
nor paraşute, a fost joi verificat cu 
succes, anunţă un comunicat al 
C.I.C.R. August Lindt, înaltul comi
sar al acestui organism pentru pro
gramul de ajutorare a populaţiei din 
Nigeria şi Biafra, a arătat joi, în ca
drul unei conferinţe de presă, că 
lansările din avion fără folosirea

Los Angeles 20 (Agerpres). — în 
oraşul Los Angeles continuă audie
rile martorilor în procesul intentat 
lui Sirhan B. Sirhan, asasinul sena
torului Robert Kennedy. Ultimele şe
dinţe ale tribunalului au infirmat 
autenticitatea singurelor piste evo
cate în legătură cu eventualitatea 
unui complot. Unul din martorii au
diaţi a fost tîpăra Valerie Schulte, 
care în zilele ce au urmat asasinării 
senatorului Kennedy fusese menţio
nată în presă drept „persoana mis
terioasă" văzută în timp ce discuta 
cu Sirhan. Martora a declarat tribu
nalului că deşi în momentul crimei 
se afla în hotelul Ambasador din

Echipajul cabinei spaţiale „Apollo-9",
care va fi lansată într-un zbor circum- 
terestru la 28 februarie, a participat la 
o „repetiţie generală" a ultimelor trei 
ore de „count down“ — numărătoare 
inversă — care precede lansarea, precum 
şi la o lansare simultană.

Această verificare a fost încheiată cu 
succes, numărătoarea inversă reală — cu 
o durată de 6 zile — urmînd să înceapă

tuparaşutelor sínt posibile, ele nea 
fectînd substanţial ambalajele can 
conţin lapte praf, orez şi peşte us
cat. Prin acest procedeu, transpor
tarea ajutoarelor în regiunile afec
tate de războiul civil vor putea fi 
intensificate, atît prin economisirea 
timpului de aterizare-decolare de pe 
aeroportul biafrez, cît şi prin evi
tarea întreruperii transporturilor, în 
eventualitatea în care trupele fede
rale ar distruge unicul aeroport din 
Biafra care poate fi folosit de avioa
nele C.I.C.R.

Los Angeles, nu s-a întîlnit şi nu 
a discutat niciodată cu Sirhan.

în ce priveşte bănuielile legate de 
existenţa unui al doilea „complice", 
acesta s-a dovedit pînă la urmă a 
fi un produs al imaginaţiei lui Eve
rett Buckner, proprietarul clubului 
unde asasinul senatorului Kennedy 
făcuse exerciţii de tir rapid. Buck
ner recunoscuse la poliţie că decla
raţiile sale iniţiale privind o întîl- 
nire la acest club a lui Sirhan cu o 
femeie nu corespund adevărului. De 
altfel, atît apărarea cît şi acuzarea 
susţin că Sirhan B. Sirhan a acţio
nat de unul singur.

duminică la ora 6 şi 50 de minute (orc. 
Bucureştiului).

Principala misiune a zborului de la 
28 februarie va fi verificarea „modulului 
lunar'', care va servi la aselenizarea unui 
echipaj de două persoane. Oficialităţile 
programului „Apollo“ doresc să cunoască 
modul în care astronauţii se pot tran
sfera de pe modulul lunar în cabina de 
comandă, în cazul blocării tunelului in
terior după cuplarea celor două părţi ale 
navei spaţiale.

Echipajul cabinei „Apollo-9", format 
din locotenent-coloneii James McDivitt şi 
David Scott şi astronautul civil Russell 
Schweickart, va fi primul care va folosi 
în condiţii de zbor „modulul lunar". 
De asemenea, Schweickart va face o 
„plimbare spaţială“ în timpul căreia va 
fi echipat cu un rezervor de oxigen ne
cesar respiraţiei. Singura lui legătură cu 
cabina de comandă va fi asigurată de un 
cablu elastic special. înainte de reintra
rea în cabina de comandă, Schweickart 
va folosi „papucii de aur“ confecţionaţi 
din fibre de sticlă — un dispozitiv de 
fixare, plasat pe uşa principală a cabi
nei, pentru a se odihni după „excursia 
spaţială".

In cazul cînd misiunea cabinei spa
ţiale „Apollo-9“ se încheie cu succes, 
echipajul cabinei „Apollo-J0“ va efectua 
un zbor circumlunar programat pentru 
luna mai, cînd doi cosmonauţi sc vot 
apropia la bordul modulului lunar la nu 
mai 16 kilometri de suprafaţa l.uni:.

In încheierea acestui program 'puţin 
cabina „Apolio-11" va încerca în lin. 
iunie sau iulie a acestui an prima asel- 
nizare a unui echipaj uman.

D ISP U T A  ÎN U.E.O.

Lucrările Comisiei O.N.U. 
pentru dezvoltare socială

„Cartea Albă44 engleză 
în problemele apărării

Comentariul zilei

Zbor de încercare efectuat pentru avionul de pasageri tip „T-144", recentă 
realizare a constructorilor sovietici

...........— — « r m

D i n  p r e s a  s t r ă i n ă

CURSUL PROCESULUI INTENTAT LUI SIRHAN

„Âpollo-9“ pe rampa de lansare
CAPE KENNEDY 20 (Agerpres).
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